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čas vyměřený pro letošní rok se nachyluje 
ke svému konci a brzy začneme bilancovat. 
Zemědělci zhodnotí úrodu, sportovci úspě-
chy v soutěžích, podnikatelé dosažené zisky, 
a obec? Je tím správným ukazatelem míra in-
vestic nebo kvalita života v obci, zkrátka to, 
jak se nám tu žije?

Tedy k  investicím. V  letošním roce jsme 
v  naší obci upřednostnili přípravu a reali-
zaci akcí zaměřených na zpevněné plochy, 
chodníky a parkoviště, zvýšení jejich kapaci-
ty a zejména zvýšení bezpečnosti pro jejich 
uživatele. 

Účastníci letošních akcí konaných pod 
širým nebem v areálu kulturního domu jistě 
ocenili možnost posezení v  suchu, v úkrytu 
před úmorným letním sluncem pod novým 
zastřešením. Kromě zmíněných výhod se 
osvědčilo i rozšíření zpevněné plochy. Že je 
to správné rozhodnutí rady obce, potvrzuje 
skutečně hojná účast tradičních akcí, jako 
je velikonoční košt vín, podzimní vinobraní 
a  letos nadějně i krojovaných hodů. Jen ra-
dost z dobrého počinu kazí vandal, jehož rá-
doby graffi  ti se objevuje na konstrukci a „an-
toníčcích“ jen pár dnů po jejich instalaci, i na 
všech odpadkových koších v  okolí. Škoda? 
Jistě! Větší umění je nechtěnou „výzdobu“ 
odstranit, než aplikovat. 

Podzim v naší obci byl ve znamení vinobraní

Milí spoluobčané,

Bezpečnější podmínky mají nyní chodci 
i na dvou frekventovaných místech v obci. 
Na křižovatce ulic Dolní konec a K  zámečku 
se zúženou vozovkou je dosaženo jejího zka-
pacitnění rozšířením propustku a prodlouže-
ním chodníku nad propustkem, bezpečnost 
zvyšuje nezbytné zábradlí. Podobně na křižo-
vatce ulic Hlavní a Šulaperk u COOP prodejny 
umožňuje nový chodník bezpečnou chůzi 
nakupujícím. Kromě toho zde mají svoje stá-
lé místo dva kontejnery na odložené šatstvo, 
přibude další stojan na kola a nezanedbatel-
ný je i estetický vjem při průjezdu obcí. Počasí 
snad dovolí ještě letos stavební fi rmě vybu-
dovat i krátký chodník s  odvodněním v  Šu-
laperku v „uličce“ u domu Nejezchlebových 
a po křižovatku s Hlavní.

Tolik očekávané parkoviště už nebude 
chybět rodičům dětí a klientům České pošty. 
Rada obce se rozhodla po zateplení a nové fa-
sádě budovy mateřské školy zrealizovat další 
projekt zaměřený na úpravy zpevněných 
ploch. Právě probíhající stavební práce se 
dostávají po dlouhé projektové a administ-
rativní přípravě sice do nepříznivého ročního 
období, ale do Vánoc bude předáno celkem 
devět parkovacích míst a nový chodník před 
budovou MŠ a sousedním domem č.p. 11. 
Zcela připravená a již povolená je i rozsáhlejší 

stavba na rekonstrukci obou chodníků na uli-
cích Hlavní a Lednická, a sice po levé straně 
silnice od křižovatky s ulicí Ke kostelu až po 
autobusovou zastávku U rybárny a po pravé 
straně až po areál fotbalového hřiště. Tato 
dotovaná investiční akce proběhne v příštím 
roce. Zahájení závisí na přípravě projektu 
společnosti E.ON na přeložení vzdušného 
vedení NN do země, ještě před položením 
chodníku. Více informací snad bude možné 
sdělit již v příštím čísle zpravodaje. 

Vedení obce v  posledních letech věnuje 
po dlouhé investiční nepřízni Mateřské ško-
le tolik pozornosti, kolik si zaslouží. Zejména 
když je k  tomu „vybídnuta“ hygieniky. Nové 
sporáky, konvektomat a v  těchto dnech 
i  nové odsávání již mají ve školní kuchyni. 
Žáci základní školy letos oceňují přednosti 
zcela nového vybavení počítačové učebny. 

A o tom, jak se nám v Hlohovci žije, napo-
vídají i příspěvky uvnitř čísla. Nabídka kultur-
ních akcí a příležitostí k sousedskému bese-
dování u nás tradičně je, i zájem o ně.  
Přátelé, než nás zklidní Advent, sejděme se 
třeba na Svatomartinském koštování mladé-
ho vína, zazpívejme si, pomudrujme o živo-
tě…. a připijme si na něho, na zdraví, na vše 
dobré! 

RNDr. Marie Michalicová, starostka
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VÝPIS USNESENÍ
přijatých na 9. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec

ve volebním období 2014-2018,  konaném dne 13. 9. 2016 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen 
ZO”) na svém 9. veřejném zasedání přijalo 
usnesení č.:
• 1/9/2016 - ZO zvolilo  ověřovatele zápi-

su: Ing. Radek Bergauer a Iva Vlašicová.
• 2/9/2016 - ZO zvolilo návrhovou komisi 

ve složení: předseda Ing. Miroslav Pipal,  
členové Karel Vlašic, Antonín Koryčánek.

• 3/9/2016 - ZO schválilo program svého 
dnešního zasedání v podobě, jak byl zve-
řejněn.

• 4/9/2016 - ZO vzalo na vědomí zprávu 
starostky obce o  plnění usnesení přija-
tých na minulém zasedání ZO.

• 5a/9/2016 - ZO vzalo na vědomí zprávu 
předsedy fi nančního výboru o  činnosti 
výboru za uplynulé období.

• 5b/9/2016 - ZO vzalo na vědomí zprávu 
předsedy kontrolního výboru o  činnosti 
výboru za uplynulé období.

• 6/9/2016 - ZO vzalo na vědomí zprávu 
starostky obce o  stavu dotovaných pro-
jektů obce a  stavu čerpání účelových 
dotací z veřejných rozpočtů jednotlivých 
poskytovatelů a  bere na vědomí připo-
mínku Františka Jankoviče. 

• 7/9/2016 - ZO schválilo v  souladu 
s  ustanovením § 85 písm. b) záko-
na č. 128/2000 Sb., o  obcích, ve zně-
ní pozdějších předpisů, poskytnutí 
fi nančního daru ve výši 30.000,- Kč 
na rok 2016 Diecézní charitě Brno, 
IČ: 44990260, na podporu projektu Cha-
ritní pečovatelská služba Břeclav realizo-
vaného Oblastní charitou Břeclav.

• 8/9/2016 - ZO schválilo výkup pozem-
ku p. č.1785/6, orná půda, výměra 35 m2 
v  k.ú. a  obci Hlohovec pod veřejně pří-
stupnou účelovou komunikací ve sklepní 
lokalitě Za humnama do vlastnictví obce 
za cenu 100,- Kč/m2, tedy za cenu v místě 
a čase obvyklou.

• 9/9/2016 - ZO schválilo záměr směny 
pozemků v  k.ú. Hlohovec, a  sice části 

obecního pozemku p.č. 1062/1 o výměře 
cca 4 m2 do vlastnictví cizí osoby za část 
cizího pozemku p. č. 1062/5 o výměře cca 
6 m2 do  vlastnictví obce Hlohovec, s  fi -
nančním vyrovnáním kupní ceny 100,- Kč 
za každý m2 přesahující velikost druhého 
směňovaného pozemku, tedy za cenu 
v místě a čase obvyklou a schválilo zve-
řejnění záměru v  souladu s  ustan. § 39 
odst. 1 zákona o obcích.

• 10/9/2016 - ZO schválilo záměr úplat-
ného převodu pozemku p. č. 449 (ostat-
ní plocha, jiná plocha, o výměře 146 m2) 
v k.ú. a obci Hlohovec nad zemním skle-
pem ve sklepní lokalitě nad ulicí Krátká 
za cenu 100,- Kč/m2, tedy za cenu v místě 
a čase obvyklou a schválilo zveřejnění zá-
měru v souladu s ustan. § 39 odst. 1 záko-
na o obcích.

• 11/9/2016 - ZO zamítlo záměr úplatné-
ho převodu pozemku p. č. 1564/24 (orná 
půda,o výměře 437 m2) v k.ú. a obci Hlo-
hovec v polní trati Pod kaplí.

• 12/9/2016 - ZO schválilo prodej čás-
ti pozemku p. č. 457/1 oddělené podle 
geometrického plánu č. 1199-156/2016 
vyhotoveného dne 7. 7. 2016 Ing. Janem 
Hlávkou pro vyznačení budovy, a  nově 
označené jako parcela č. 457/6 o výměře 
1 m2 v k.ú. a obci Hlohovec, na ulici Krát-
ká, jedinému zájemci, za cenu 100,- Kč za 
1 m2. Převáděný pozemek je zastavěný 
nezkolaudovanou stavbou garáže zájem-
ce o koupi pozemku.

• 13a/9/2016 - ZO schválilo cenu převá-
děného infrastrukturního majetku obce 
– vodovod „Hlohovec – vodovodní řad 
naproti benzinky“ uložený na obecních 
pozemcích p.č. 1620/1, 1619/3, 1619/11 
a  1869/5 v  k.ú. a  obci Hlohovec na ulici 
Lednická se všemi součástmi a příslušen-
stvím stanovenou znaleckým posudkem 
č. 2702-3/2016 vyhotoveným Ing. Ladi-
slavem Hojsákem ze dne 5. 4. 2016 za 

Zprávy z radnice

účelem nepeněžitého vkladu do majetku 
akciové společnosti Vodovody a  kanali-
zace a.s., Břeclav, ve výši 87.801,40 Kč. 

• 13b/9/2016 - ZO rozhodlo o  převodu 
nemovitého infrastrukturního majetku 
obce – vodovod „Hlohovec – vodovodní 
řad naproti benzinky“se všemi součástmi 
a  příslušenstvím, uložený na obecních 
pozemcích p.č. 1620/1, 1619/3, 1619/11 
a  1869/5 v  k.ú. a  obci Hlohovec na ulici 
Lednická, formou nepeněžitého vkladu 
do majetku společnosti Vodovody a  ka-
nalizace a.s., Břeclav.

• 13c/9/2016 - ZO schválilo  uzavření 
smlouvy o  upsání akcií akciové společ-
nosti Vodovody a kanalizace a.s., Břeclav 
v počtu 71 kusů kmenových akcií v listin-
né podobě na jméno a v jmenovité hod-
notě jedné akcie 1.000,- Kč.

• 13d/9/2016 - ZO pověřilo starostku 
obce podpisem prohlášení o vnesení ne-
movité věci na splacení akcií upsaných 
při zvýšení základního kapitálu podle ust. 
§ 19 zákona o obchodních korporacích za 
vkladatele – obec Hlohovec.

• 14/9/2016 - ZO schválilo zprávu hod-
notící komise ze dne 11.8.2016  o posou-
zení a  hodnocení nabídek na veřejnou 
zakázku malého rozsahu s názvem: Hlo-
hovec – ul. Hlavní a  Lednická, chodníky, 
rozhodlo přidělit tuto veřejnou zakáz-
ku uchazeči Stavba a  údržba silnic s.r.o., 
IČO: 26264081, se sídlem Riegrova 37, 
690 02 Břeclav, který splnil kvalifi kační 
předpoklady a  předložil nejlepší nabíd-
ku - nejnižší cenu za realizaci díla ve výši 
5 979 741,50 Kč včetně DPH a doporučilo 
uzavřít smlouvu o  dílo s  tímto uchaze-
čem.

• 15/9/2016 - ZO schválilo provede-
ní rozpočtového opatření č. 4/2016 
rozpočtu obce na rok 2016.

RNDr. Marie Michalicová
starostka obce

Výsledky krajských voleb přehledně
Okrsková volební komise v  Hlohovci 

(OVK) děkuje všem voličům, kteří využili své-
ho volebního práva při letošních volbách do 
krajských zastupitelstev konaných ve dnech 
7. a 8. října a projevili tak podporu svým kan-
didátům. 

OVK mohla konstatovat, že hlasování 
do Zastupitelstva Jihomoravského kraje 
proběhlo řádně a  rozhodlo o  následujícím 
volebním výsledku. Celkem se do volební 
místnosti dostavilo 319 voličů z  celkového 
počtu 1055 oprávněných voličů v naší obci, 
což představuje 30,24% účast. 

Volební výsledky v  roce 2016, 2012 
a 2008:

Volební strana 
nebo hnutí

2016 2012 2008

počet 
hlasů

v % počet 
hlasů

v % počet 
hlasů

v %

KDU-ČSL 100 31,44 111 34,57 138 41,44
ANO 2011 67 21,06
ČSSD 39 12,26 51 15,88 74 22,22
ODS 34 10,69 50 15,57 56 16,81
KSČM 26 8,17 52 16,19 29 8,70
Koalice SPD a SPO 12 3,77 7 2,18
Starostové pro Jižní Moravu 11 3,45
Zelení a Piráti 9 2,83 11 3,42 2 0,60
Koalice TOP 09 a „Žít Brno“ 6 1,88 5 1,55
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Dění v obci

Volič a letošní oslavenecOVK v Hlohovci

X. Vinobraní - výtvarná soutěž. Vítězný obrázek Lenky Drobiličové.

Svobodní a Soukromníci 4 1,25
Moravané 4 1,25 4 1,24 2 0,60
Svobodní a síla 2 0,62
Volte Pr.Blok www.cibulka.net 1 0,31 4 1,24
Koruna Česká (monarch.strana) 1 0,31 3 0,93
Ne ilegální imigraci – peníze pro lidi 1 0,31
DSSS – Imigranty, islám nechceme! 1 0,31
Celková účast: 319 30,24 343 33,3 333 32,6

OVK v  Hlohovci zastoupená tentokrát 
výhradně ženami pracovala ve složení: zapi-
sovatelka Jitka Lípová, předsedkyně Terezie 
Kašníková, další členky Lenka Grbavčicová, 
Jitka Vachůtová, DiS., Jana Vlašicová a Jitka 
Nováková. 

Terezie Kašníková, předsedkyně OVK

Obrázky hroznů vyzdobily místo konání jubilejního X. Vinobraní
Hlohovecké děti se zúčastnily výtvarné sou-
těže s  názvem „Vinobraní“, kterou vyhlásila 
základní škola Hlohovec ve spolupráci s ob-
čanským spolkem Hlohovčané na počest ju-
bilejního X. ročníku hlohoveckého vinobraní. 
Celkem 65 prací s tematikou podzimní skliz-
ně vinné révy v naší obci vyzdobilo venkovní 
prostor před kulturním domem v  Hlohovci. 
Vítězové soutěže byli vyhlášeni a  oceněni 

v  odpoledním programu. Nejúspěšnější vý-
tvarnicí se stala Lenka Drobiličová ze 2. tří-
dy, cenu vítězce předával Ing. Roman  Celý, 
náměstek hejtmana Jihomoravského kraje. 
Další místa obsadily Karolína Petrásková, Ro-
mana Trávníčková,  Natálie Šošková a Salome 
Švrčková.

Hana Sítková
Foto: Archiv ZŠ
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Hlohovecké vinobraní slavilo jubilejní X. ročník
Venkovní areál kulturního domu v  Hlohovci 
byl v  sobotu 24. září zcela zaplněn příznivci 
hlohoveckého vinobraní, které se letos ko-
nalo již podesáté. Organizátoři, tedy členo-
vé spolku Hlohovčané, se rozhodli jubileum 
oslavit ve velkém stylu a pozvali na tuto tra-
diční a  stále více vyhledávanou akci spous-
tu špičkových účinkujících, kteří přitáhli na 
1  300 návštěvníků. V  programu jsme tak 
mohli zhlédnout folklórní pásmo místního 
dětského souboru Lohovecké děti, zapo-
slouchat se do lidových písní v  podání žen-
ského souboru z Bulhar či valtických mužáků 
za doprovodu cimbálové muziky Kamenica, 
anebo si zazpívat se zpěvákem a lidovým vy-
pravěčem Františkem Uhrem, který všechny 

přítomné rozveselil svým humorem a  vti-
pem. Moderátorkou celého odpoledne byla 
Ivana Slabáková. Ve večerním programu pak 
vystoupily známé kapely jako Ponk trio, Juni-
or Band a Pepe, a v samém závěru večera se 
na pódiu objevila legendární roková kapela 
Wohnout, která byla hudebním zážitkem 
a sklidila obrovský potlesk. 
Základem každého vinobraní je však ochut-
návka dobrého vína a burčáku.  Proto si i ten-
tokrát přišli na své všichni milovníci tohoto 
lahodného moku, neboť v  prodejních stán-
cích místních vinařů byl velký výběr kvalit-
ních vzorků mnoha odrůd a  nechyběly ani 
různé regionální dobroty a speciality. 
Novinkou tohoto ročníku bylo nové zastřeše-

ní a zvětšení venkovního prostoru před kul-
turním domem, díky kterému vzniklo kryté 
posezení pro očekávaný rekordní počet ná-
vštěvníků. Jubilejní X. ročník hlohoveckého 
vinobraní byl opět velmi úspěšný. Náladu 
většiny přítomných vystihli Wohnouti s  je-
jich písní a  již nesmrtelným refrénem: „Vra-
cím se domů nad ránem kvalitním vínem 
omámen…,“  takže nezbývá než poděkovat 
hlavnímu pořadateli této  akce Ing. Jarosla-
vu Hajdovi za  výbornou přípravu, organizaci 
i  průběh této tradiční společenské události 
v naší obci. Děkujeme a těšíme se na pokra-
čování v roce 2017.

Hana Sítková
Foto: Tereza Jankovičová

Ochutnávka burčáku i různých specialit.Dětský soubor Lohovecké děti se svým programem.

Lidový vypravěč František Uher 
a Ivana Slabáková. Kapela Wohnout. Vystoupení mužáckého souboru z Valtic.

Ženský sbor z Bulhar za doprovodu cimbálové muziky Kamenica.Prodej vzorků vín místních vinařů
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Křest knihy Se sokolem na klopě

Připravuje se kniha o rodácích Hlohovce

Na konci července letošního roku se v Kultur-
ním domě v  Hlohovci uskutečnil koncert Vi-
nařských romantiků v rámci projektu Růže pro 
válečné veterány. Tento koncert byl zvláštní 
i tím, že doprovodil novou knihu o hlohovec-
kém rodáku Josefovi Slunském. Již v minulosti 
se o tomto československém generálovi psalo 
v Naší dědině, ale byly to pouze údaje převza-
té z publikace a internetu. Kniha samotná ma-
puje daleko více informací o  tomto vojákovi, 
který prožil v  uniformě Rakouska – Uherska 
a  armády Československé republiky více jak 
33 let. Životní příběh brigádního generála 
Josefa Slunského je životním příběhem pocti-
vého, pracovitého a schopného vojáka. Služba 
vlasti, loajalita k  nadřízeným, plnění rozkazů 
s iniciativou jsou základní rysy vojáka – profe-
sionála, to vše, bez ohledu na politickou situ-
aci, vnější podmínky, osobní situaci, rodinné 
vztahy, zdravotní stav či osobní prospěch, byla 
zárukou, že vydané rozkazy budou splněny 
a armáda učiní to, co je po ní jejími politickými 
představiteli požadováno.

Vážení občané, obracím se na Vás 
s  prosbou o  spolupráci na připravo-
vané knize o rodácích obce Hlohovec, 
kteří padli v I. a II. světové válce. Hloho-
vec byl až do roku 1918 součástí Dolní-
ho Rakouska a  v  roce 1938 byl přičle-
něn k  Velkoněmecké říši.  Jak v  první 
světové válce, tak především v  letech 
druhé světové války muselo mnoho 
místních mužů narukovat do vojenské-
ho sukna a  bojovat na frontách obou 
válek. 
Mnozí padli a jejich hroby můžeme na-
jít v Rusku, na Ukrajině, v polské Haliči, 
ale i  ve Francii, na Slovensku či v  Ma-
riánských Lázních v  České republice. 
Díky pomníku padlým u  místní školy 
a  hlavně archivům v  ČR a  především 
ve Vídni a  Berlíně se daří postupně 
najít materiály o  těchto padlích Lo-
hovčanech, kteří se nevrátili domů. 
Velká část se jich ale i  vrátila a  vinou 

doby trpěli podruhé, kdy se na ně ne-
pohlíželo jako na válečné veterány, ale 
na vojáky sloužící v  cizí armádě. Rádi 
bychom o  těchto rodácích našli více 
informací. Proto se obracíme na Vás, 
jejich potomky a  příbuzné, s  prosbou 
o  pomoc při zaznamenání informací 
o jejich životech. Zajímají nás fotogra-
fi e, životní osudy, případně pokud jsou 
zaznamenány jejich vzpomínky a to jak 
na padlé, tak i přeživší, kteří se z masa-
kru I. a II. světové války vrátili domů. Je 
to Vaše historie, historie obce, která je 
jen velmi málo známá. 
Prosíme, pokud budete mít zájem 
s  námi spolupracovat na zaplnění bí-
lých míst historie obce, kontaktujte nás 
na telefonu 774325343 nebo na adrese 
Dědina 327, 691 43  Hlohovec. 

Mgr. František Trávníček
Spolek vojenské historie Valtice 

se sídlem v Hlohovci

Pocházel z rodu moravských Chorvatů a jeho 
předkové se do Hlohovce přiženili na konci 
18. století z jiné chorvatské obce, tehdejšího 
Frélichova - Jevišovky. Během následujících 
120 let více jak 45 let pak byli jako rychtáři 
nebo starostové ve vedení obce Hlohovec. 
Bohužel, dnes nositelů tohoto jména v  Hlo-
hovci ubylo a  kniha právě ukazuje nejen 
životní osudy jednoho z  nich, ale poskytuje 
i genealogické informace o tomto rodě, kte-
rý přišel v rámci kolonizace a záchrany před 
výboji Osmanské říše na Moravu již kolem 
roku 1570 z  prostoru dnešního Chorvatska. 
Samotné uvedení knihy mělo velký ohlas ne-
jen v Hlohovci, ale její obsah ocenili i lidé jak 
profesionální historici, tak soukromí bada-
telé, členové Klubů vojenské historie apod. 
A to nejen v České republice, ale i na Sloven-
sku, kde v Bratislavě dne 31. 7. 2016 za účas-
ti představitelů Ozbrojených sil Slovenské 
republiky a zástupců obce Hlohovec jsme si 
připomenuli tohoto československého gene-
rála na jeho znovu nalezeném hrobě. 

Kniha Se sokolem na klopě o  životních osu-
dech moravského Chorvata, rodáka z Hlohov-
ce je k dispozici na pokladně Obecního úřadu. 
Je první z edice (Ne)zapomenutí vojáci a není 
poslední. Již nyní jsou sesbírávány materiály 
k  další knize, tentokráte o  padlých rodácích 
Hlohovce ve světových válkách 20. století. A 
nezůstane jen u knih, jsou připravovány další 
akce, přednášky a  besedy o  lidech a  událos-
tech. V roce 2018 si připomeneme 100 let od 
vyhlášení Československé republiky a jednota 
Československé obce legionářské sídlící zde 
v Hlohovci má tímto způsobem zájem, vyplnit 
bílé místo v historii tak těžce zkoušené právě 
v posledních sto letech.

Text a foto: Mgr. František Trávníček
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Pozvánka na I. FAZOLAfest
Drazí přátelé a příznivci naší práce a činnosti. Rok s rokem se sešel a za 
měsíc si připomeneme další výročí vzniku republiky, tentokrát již 98. 
Protože je to den státního svátku a pzvánka na Hrad, a hlavně na boha-
tě prohýbající se stoly rautu, se někam zatoulala, tak jsme se rozhodli 
Vás pozvat i s Vašimi polovičkami na I. ročník FAZOLAfestu. Jedná se 
o soutěžní přehlídku pokrmů z fazolí, které si vaříváte doma nebo máte 
rádi. Omáčky, polévky, saláty, hlavní jídla. Podmínkou pro přihlášení je 
chuť se zapojit a  minimálně 4 litry pokrmu, jehož základní součástí 
musí být fazole. Každý soutěžící předá svůj pokrm při příjezdu pořada-
telům, bude mít možnost ochutnat jiné konkurenční ochutnávky vzor-
ků. Všechny vzorky ohodnotí tříčlenná komise. Samozřejmě Ti, kteří se 

nechtějí zúčastnit jako soutěžící, mohou přijít dělat tu aktivní většinu 
ochutnávačů jednotlivých jídel. Začátek od 16. hodin, očekávaný konec 
s vyhlášením vítěze do 20 hodin. Hraje k poslechu cimbálová muzika 
Kamenica.
Protože se jedná o státní svátek před samotným FAZOLAfestem po-
ložíme věnec vlčích máků u pomníku v Hlohovci a Lípy republiky ve 
Valticích. Sraz ve Valticích v 14.45 hod, v Hlohovci 15.25 hod.
Těšíme se na Vás, přijďte.

Mgr. František Trávníček
Jednota ČsOL Valtice

Dědina č.p. 327, 691 43 Hlohovec 
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 Bartolomějské hody
Svátek svatého Bartoloměje, patrona našeho 
kostela, letos připadl na 24.8., takže bylo na 
nás, který víkend si na oslavu tohoto svátku 
vybereme. Hody proběhly 21.-22.8., a byla to 
volba dobrá, i když tomu zpočátku moc ne-
nasvědčovalo. V sobotu, na chystání a stavění 
máje, bylo počasí víc než dobré, i proto byla 
hojná účast našich hochů a  mužů, díky kte-
rým byla mája postavena raz dva.
Nedělní ráno už zdaleka nevypadalo tak pří-
větivě, nicméně jsme nepřestávali doufat. 
Hody jsme zahájili slavnostní mší svatou, po 
níž se už ale pěkně rozpršelo. Optimismus 
nás ale neopouštěl, a  vyplatilo se. Úderem 

druhé hodiny odpolední déšť ustal, a  tak 
jsme se mohli sejít k  průvodu u  stárka Jo-
sefa Beneše, kde už vyhrávala DH Pivoňka. 
Odtud jsme šli průvodem k  paní starostce 
požádat o hodovní právo. Odpolední zába-
va byla veselá, přijeli i přespolní z okolních 
i  vzdálenějších vesnic. I přes chladný večer 
a občasné poprchávání mohla i večerní zá-
bava proběhnout venku.
Pondělí již klasicky patří sklepům, maškará-
dům a mužákům, takže ani letos tomu nebylo 
jinak. Počasí už bylo přívětivější, nebáli jsme 
se tedy ani o průvod, ani o zábavu. Letos, tak 
jako loni, jsme spojili odpolední i večerní zá-

bavu v jedno, takže nám Pivoňka hrála v kuse 
až do pozdních večerních hodin.
Sobotní odpoledne dalšího týdne patřilo 
hodkám, na kterých nás doprovázela DH Lá-
caranka; počasí, zábava i  účast byla víc než 
dobrá.
Tímto děkujeme Vám, spoluobčanům, že jste 
s námi oslavili hody i hodky a také naší obci, 
která se podílela na organizaci i fi nancování. 
A samozřejmě velké díky patří i  naší krojo-
vané chase, která stále udržuje tyto krásné 
tradice.

František Bartošík a Josef Beneš, stárci
Foto: V. Vaňkát

Hody 2016, tanec pod májů.
Krojovaná děvčata.

Stárci F. Bartošík a J. Beneš.Zastavení u starostky obce M. Michalicové.
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POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE
• Svatomartinský průvod světýlek se uskuteční v  pátek 11. 11. 

2016   v  17.15 hod. Před budovou MŠ nejprve proběhne krátké 
vystoupení dětí a  poté se vydáme průvodem po ulici Dědina. 
Vybavte sebe i  děti libovolnými světýlky. Pro všechny účastníky 
bude připravena sladká odměna. Všechny velké i  malé srdečně 
zvou děti a paní učitelky z MŠ.

• Mikulášské zpívání a koledování proběhne v úterý 6. prosince 
2016 od 16.00 hodin před KD v Hlohovci. V programu vystoupí žáci 
základní školy a dětský folklórní soubor Lohovecké děti. Součástí 
akce je také prodej drobných výrobků dětí, občerstvení a teplých 
nápojů na Malém vánočním jarmarku. V  případě nepříznivého 
počasí vše proběhne v kulturním domě. Na Vaši účast se těší žáci 
a učitelky ZŠ Hlohovec a soubor Lohovecké děti.

• „Vánoční zpívání u  stromečku“   před školkou. Přijďte si 
s námi vychutnat předvánoční atmosféru v pondělí 19. 12. 2016 

v 17.00 hodin před budovu MŠ. Pro děti i dospělé bude připraveno 
malé pohoštění a  uvítáme i  iniciativu ostatních účastníků 
v podobě nějaké dobrůtky. Všichni jste srdečně zváni!

• Myslivecký spolek Hlohovec pořádá tradiční Myslivecký večer, 

který se koná 19. 11. 2016 ve 20.00 hodin v  kulturním domě 
v Hlohovci. Hraje DH Pivoňka.  Srdečně jsou zváni všichni příznivci.

• Občanský spolek Hlohovčané zve všechny vinaře a  příznivce 
dobrého vína na tradiční Svěcení vína,  které se koná 27. 12. 2016 
od 18.00 hodin v kulturním domě v Hlohovci. 

Memoriál Richarda Knolla tentokrát v Hlohovci
Naše obec byla začátkem září svědkem nevšedního klání. Ve dnech 
3. – 4. září se konal 42. ročník soutěže ohařů o všestranného vítěze ČR 
2016 – Memoriál Richarda Knolla. Lichotivé na tom je, že organizační 
výbor, zejména kynologická komise Českomoravské myslivecké jed-
noty, z.s., Okresní myslivecký spolek Břeclav, vybral vzhledem k tra-
dičně dobré spolupráci a příznivým místním podmínkám za centrum 
pro chovatele ohařů významné soutěže konané pod záštitou minist-
ra zemědělství ČR a hejtmana Jihomoravského kraje právě Hlohovec. 
Kdo byl Richard Knoll? Rodák z Rouchovan u Třebíče, narodil se 17. 11. 1893. 
Nestor československé myslivecké kynologie i myslivosti, který celý svůj ži-
vot zasvětil chovu krátkosrstých ohařů. V letech 1924 až 1954 byl hlavním 
poradcem chovu klubu chovatelů krátkosrstých ohařů. Měl důvěru a úctu 
chovatelů i  příznivců tohoto plemene. Byl také všestranným rozhodčím 
z výkonu loveckých psů i rozhodčím pro exteriér všech loveckých plemen. 
Významně publikoval. Kniha „Všestranný ohař“, jejíž je spoluautorem, je 
dodnes nepostradatelnou pomůckou začínajícím i zkušeným kynologům. 
Spolu s dalším nadšencem Karlem Podhajským byl v roce 1923 u založení 
Českomoravské myslivecké jednoty. Až po smrti svého kolegy zmoderni-
zoval veškeré zkušební řády pro ohaře. Vypracoval zkušební řád pro lesní 
zkoušky, který je světově jedinečný a reaguje na potřeby loveckého využití 
psa v  našich zeměpisných podmínkách. K  uctění jeho památky pořádá 
ČMMJ každoročně vrcholnou soutěž ohařů se zadáním titulu „Vítěz ČR“. 
Do kulturního domu se sjeli soutěžící s doprovodem ze všech koutů 
naší země již v pátek odpoledne. Zaprezentována byla dvacítka nej-
lepších ohařů, následovala veterinární prohlídka a focení. Četná ve-
řejnost se zájmem sledovala představení ohařů jejich vůdci při loso-
vání a rozdělování psů do skupin na prostranství u kulturního domu. 
Správce soutěže Zdeněk Putna představil soutěžícím také všech 13 
zkušených rozhodčích. 
Opravdovým zážitkem bylo slavnostní zahájení akce v  sobotu ráno 
symbolicky u loveckého zámečku Rendez-vous. Po ofi ciálních zdravi-

cích čestného předsednictva, představení psů, vůdců 
a rozhodčích se rozjeli soutěžící do revírů na praco-
viště podle soutěžních disciplín. Pořadatelé zvolili 
podle nejlepších podmínek jednotlivých honiteb pro 
práce v lese porosty u Bořího dvora (barvy, vlečky a drobné disciplíny), 
polní pracoviště v  katastru Bulhar (disciplíny velké pole a  malé pole) 
a pro práce na vodě hlohoveckou Výtopu. Soutěž měla celkově hladký 
průběh, bez závažných incidentů, dokonce i počasí bylo oproti původní 
předpovědi velmi příznivé. Ukázalo se však, že práce, které probíhaly až 
do nedělního podvečera, byly pro některé psy náročné. Sedm psů ne-
zvládlo zkoušky v požadované kvalitě a bylo diskvalifi kováno. Vyhlášení 
výsledků pozdě večer v sále kulturního domu bylo silným okamžikem 
pro oceněné. Titul „Všestranný vítěz České republiky 2016“ získal ohař 
Jantar z Chlumčanské doliny, vůdce Petr Slavík, který získal nejvyšší po-
čet bodů 480. Hodnotné ceny převzal vítěz i ostatní soutěžící vyhodno-
cení v dalších kategoriích z rukou starostky Marie Michalicové, která se 
při slavnostním ukončení se všemi účastníky akce rozloučila a popřála 
Zdar lovecké kynologii a úspěchy v dalších soutěžích. 
Účastníci memoriálu využili sobotního večerního volna i ke společné-
mu besedování, koštování vína a jejich zpěv zněl do noci ještě dlouho 
po rozloučení s cimbálovou muzikou. 
Organizačně velmi náročnou akci zvládli s úspěchem její zkušení po-
řadatelé díky kvalitní přípravě, disciplinovanosti soutěžících, a  také 
za přispění vydatné pomoci mysliveckých spolků z  Hlohovce a  Bul-
har a polesí Valtice Lesního závodu Židlochovice, LČR s.p. i některých 
sponzorů a  příznivců lovecké kynologie. Některým zraněným psům 
se dostalo pomoci i od místní veterinářky MVDr. Ivy Pivodové, která 
zajišťovala veterinární službu po celý průběh soutěže. Za spolupráci 
místním poděkoval v závěru soutěže ředitel soutěže Ing. Jan Pollák, 
předseda OMS Břeclav. 

Marie Michalicová, laický účastník akce

teré se koná 27. 12. 2016 66 666 6
ovci. 

Slavnostní zahájení u Rendez-vous. Foto archiv ČMMJ. Páteční představení. Foto M. Michalicová.
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OKÉNKO DO HISTORIE

Historie vinařství v Hlohovci
Dá se předpokládat, že réva vinná a zpra-

cování jejich plodů zde bylo praktikováno již 
od dob založení této obce původními oby-
vateli, někdy od 12. století. K  tomuto tvrze-
ní však scházejí písemné podklady, ale jsou 
k  dispozici nepřímé důkazy, jako na příklad 
několik tak zvaných Habánských sklepů po-
stavených ještě před příchodem našich Char-
vátských předků v roce 1570, kteří osídlili teh-
dejší válkami úplně zpustlé původní sídliště. 
Pak se již objevují sporadické zmínky v  růz-
ných zdrojích, jako například písemnostech 
Lichtenštejnů ve Valticích a tak podobně.

Naši předkové (Chorvati) si přinesli zna-
lost pěstování révy z původní vlasti, osazovali 
révou pozemky nevhodné pro pěstování pol-
ních plodin a těch nebylo a není ani dnes v na-
šem k.ú. málo. Budovali také vinné sklepy pro 
zpracování úrody, jejichž množství je mimo 
jiné rovněž důkazem, že vinařské podnikání 
bylo vždy v této obci nezanedbatelným zdro-
jem obživy (v obci je 160 vinných sklepů).

Vinařství během staletí prodělávalo ob-
dobí rozmachu a období neúspěchů tak, jako 
ve všech okolních vinařských obcích. Je tře-
ba konstatovat, že nebylo u nás tak význač-

ným jako třeba v  sousedních Valticích nebo 
Sedleci. Vinařství bylo trochu ve stínu ovoc-
ných sadů. Pěstování zejména jabloní, hrušní 
a švestek v určitých obdobích se u nás dostá-
valo do popředí zájmů zdejších hospodářů.

Výměra vinic v  těchto obdobích se po-
hybovala podle mých odhadů okolo 25 – 
30 ha. Výsledná produkce vína sloužila z 90 % 
k vlastní spotřebě a jen nepatrný zbytek slou-
žil jako tržní zdroj obživy.

K  nebývalému rozvoji vinařství došlo až 
v  šedesátých letech minulého století, záslu-
hou spolku zahrádkářů v roce 1964 byla zís-
kána nevyužitá půda o výměře 20 ha. Během 
tří let byla osázena a vzorně obdělávanými vi-
nicemi. Bouřlivý rozvoj vinohradnictví pokra-
čoval  v letech 1976 – 1985, kdy zemědělské 
družstvo vysazovalo až 20 ha plochy vinic. 

V  současné době se pěstuje réva vin-
ná v  k.ú. Hlohovec na ploše neuvěřitelných 
117 ha. Přitom hlohovečtí vinaři získali půdu 
a  vysadili ji vinicemi v  katastru sedleckém, 
lednickém a  valtickém na dalších asi 25  ha 
takže k  dnešnímu datu mají Hlohovčané 
142  ha vinic. S  touto plochou zaujímáme 
významné čtyřicáté místo v pořadí stovky vi-

nařských obcí v České republice (do pořadí se 
nezapočítává zmíněných 25 ha v jiných k.ú.)

Rozmach hlohoveckého vinařství pokra-
čuje zdárně i  v  současné době. Rozšiřování 
výměry vinic sice není možné, ale vinaři při-
stoupili k  obnově nejstarších vinic. Likviduj 
celé plochy, a  zúrodňují uvolněnou půdu 
a  znovu osazují sazenicemi modernějších 
odrůd. Přejeme jim hodně zdaru v jejich úsilí.

A na závěr trochu statistiky:

• Současná výměra vinic hlohoveckých vi-
nařů:

• V  k.ú. Hlohovec 117 ha, v  k.ú. Valtice, 
Sedlec a  Lednice asi 25 ha, tedy celkem 
142 ha.

• Počet registrovaných vinařů – 124
• Počet vinných sklepů 160
• Nejčastěji pěstované odrůdy:

Ryzlink vlašský 14,28 ha
Zweigeltrebe 12,51 ha
Rulandské bílé 11,50 ha
Svatovavřinecké 9,00 ha
Ryzlink rýnský 8,32 ha
Nejstarší vinice – padesát roků.

Zpracoval: Ing. Karel Vlašic
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Jak sa v Lohovci kedysi zpívávalo
Jak roků pribývá,
tak dechu ubývá,
na cestu do sklepa
už ho moc nezbývá.
Šak sa nekdy také
mosím aj zastavit,
tú našu dědinu
pohledem pohladit.

V  mládí nás porád provázala starost 
o dům, polní práce, práce ve vinohradě, a tak 
v tem kvapu sme si nestačili ani všimnút, že 
cesta do sklepa je trochu do kopca. Co to ten-
krát pro nás bylo. O to bylo pěknější, ked sme 
sa sešli hore pred sklepem a kochali sa pohle-
dem dúle na vesnicu. Od sklepů byl pěkný 
výhled do širokého okolá. Byla vidět jižní část 
Pálavy s mikulovským zámkem, s gulatú, do 
neba trčící věžú, se Svatým kopečkem a Sto-
lovú horú. V  Nesytě sa zrcadlil pod mušlov-
ským kopcem prikrčený Sedlec a věc na jihu 
sa v dálce bělal rakúský Falkenstein. Napravo 
od Svaté Háty pres údolí Hlohoveckého ryb-
níka byly vidět rakvické vinohrady Koziperky, 
dál potom věže kostelů podivínského, bílo-
vického a  nad nima Vrbica. Pokud si někdo 
odskočil za sklep, naskytla sa mu podívaná 
na valtický zámek, dvě mohutné věže farního 
kostela a hore bílá kolonáda Reistna. Tenkrát 
sme to ani nejak moc nedocenili a nevnímali, 
protože bylo porád co zpívat a o co sa vadit.

Pravidelně sme sa scházali v  nedělu do-
poledňa. Do  devíti hodin byl kostel, a  ked 
sme došli z  kostela, tak sme narychlo něco 
pojedli a hajdy ke sklepom. Povětšině to bylo 
k  Jankovi Slunskému. Sešlo sa nás obyčejně 
tak deset, dvanáct, pokud sme nekterý ne-
ostáli visat u strýca Jana Vlašica (Kornela). Ten 
měli sklep na cestě k Jankovi a s tukrem pres 
rameno už nás vyhlédali. Byli velice potěše-
ný, ked jsme jejich pozvání prijali. Ale kdo 
k nim zapadl, k Jankovi sa obyčajně už nedo-
stal. Najrači šak viděli Janka. Teho měli tuze 

rád. Měli oni jedinú dceru a dali by všecko na 
světě, keby dostali Janka za zeťa. Ale jak už 
to bývá, Maryška měla inačí oči a Janek také. 
Ale aj ked už byl Janek ženatý a Maryška vy-
datá za druhého, stejně měli Janka furt rád. 
Ani sa jím nedivím. Byl to šohaj jaksapatrí. Byl 
šikovně urostlý, pohledný, pracovitý, dobrý 
vinar a dobrý zpěvák. Aj ked to nechceli dat 
najevo, tak bylo po nich poznat, že je jim to 
lúto, že v  tem jejich sklepě s  tukrem nestójí 
vedlá nich Janek. Šak aj strýc Jan byli dobrý 
zpěvák. Byli pevné, podsadité postavy, hubu 
červenú jak Rakušák a hlas jak zvon. Ked ve 
sklepě zanotovali tú svoju oblúbenú „Zavrť sa 
mně cérečko“ tak sa začaly točit aj ty bečky 
na kantnérách. To mosím réct, že ten strýc 
Jan teho Janka měli tak rád, že si ho jakoby 
vzali sebú až do hrobu. Umreli teda oba v je-
den deň a  snad aj v  jednu chvílu -v  nedělu 
1. srpna 1976 kolem osmé hodiny ráno. Byla 
to pro nás veliká rana, a dá sa réct že aj pro 
celú dědinu, ze kteréj sme sa dlúho nemohli 
vzpamatovat. Pohreby měli obá pěkné, s ve-
likú účasťú, ale Jankův aj s velikým smutkem 
a  bolesťú. Janek sa zabil v  autě u  Povážské 
Bystrice, ked jel s rodinú na dovolenú. Ked sa 
stane něco tak nečekaně, tak je to ešče smut-
nější. Smutné bylo aj to, že manželka s dcerú 
a s malým synem ležali zranění ve velice váž-
ném stavu v  nemocnici. Pohreb vypravovali 
Jankoví rodiče s  dcérama Maryškú a  Martú. 
Nésli sme ho z domu do kostela a aj na ker-
chov, jak bylo tenkrát zvykem. Ludí bylo to-
lik, že průvod byl pres celú dědinu, táhl sa od 
kostela až na kerchov. Jankovi sme zazpívali 
na rozlúčenú „U tých Nových Zámkú“. Pocho-
vaný je skutečně blízko samej brány. No, a jak 
to Janek načal, tak sme sa za nejaký čas začali 
ztrácat jeden po druhém. Ked sa podívám na 
tú fotku od sklepa, tak už sme na ní enom 
dvá. 

No, ale nechme už tých mrtvých v  klidu 
odpočívat a  vráťme sa zas na chvilku, aspoň 

ve vzpomínkách, z kerchova k tým živým pred 
sklep. Bude to trochu veselejší. Tá chvilka od 
kostela k obědu nám nemohla nijak pro tolik 
písniček a rečí stačit, a tak sme to obyčajně tro-
chu pretáhli. To sa zas nelúbilo naším hospo-
dyňkám, ked moseli oběd znovu ohrívat. Aby 
sme ty jejich lamentace a  výčitky nemoseli 
furt poslúchat, tak sme si trostovali, že príště 
skončíme zavčas. No, ale ono to zas dopadlo 
stejně, anebo ešče aj trochu horší. Ked každý 
měl tú svoju oblúbenú, a keby si ju nezazpíval, 
tak by mu ani ten nedělní oběd nešmakoval. 

A k temu došel Janek dycky ešče s nejakú 
novú od Ladě Hnátka, tak sa nedalo nic dělat. 
Janek s  Laďú dělali spolem u  Gálusa, takže 
měl každú novú Laďovu písničku, jak sa pra-
ví, z první ruky, a tak sme ju moseli otestovat, 
jak sa bude lúbit a  jak sa od sklepů ponese. 
V nedělu, protože sme ju všecí slavili a byli ve 
svátečním, tak sme sa scházali ešče k  veče-
ru, tak kolem šéstej, sédmej. Zvlášť v  létě to 
bývaly pěkné večery. To sa ty pěsničky z tých 
mužáckých, vytrénovaných hrdel a  vínem 
ovlažených hlasivek nésly jak hlahol šaštín-
ských zvonů krásným, vlahým večerem nad 
Hlohovec a pres rybník, dál do večerního ti-
cha, jak nesené na krídlách bílých labutí, co 
nad nama občas proletěly. Do teho jak něž-
nú ozvěnu zaťukal sem tam v kroví skovaný, 
malý slavíček.

Dnes už enom sám, bez kamarádů hle-
dím zamyšlený na Starú horu nebo pozoruju, 
jak slunko zapadá za Pálavu. Vzpomínám na 
ty krásně prožité chvíle našeho mládí a  po-
slůchám kýhání divokých husí, co leťá noco-
vat na Nesyt do palachu.

Dívam sa já na hvězdičku,
co mně svítí na cestičku,
ked já idu ze sklepa
večer pri měsíčku.

Ze vzpomínek strýca Cyrila

Janek Slunský
Kamarádi – zleva Poštoran Jožka Kurial, Cyra Michalica, Ferko (Jankův švagr z Bratislavy), Jan Radkovič 

(Pavlíček), Josef Štěpánek (Apuk), Vojta Radkovič, Janek Slunský, Jan Sítek (Evica), Fanyn Kašník.
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Vzpomínání po čtyřiceti letech
V minulosti si naši předkové podle jednoho z desatera božích při-

kázání „Pomni, abys den sváteční světil“ vážili více neděle a sváteč-
ních dnů. V  neděli ráno se celé rodiny, rodiče s  dětmi, zúčastňovali 
mše svaté v místním kostele a pak celý den nevykonávali těžké práce.

Po mši svaté ženy připravovaly oběd pro celou rodinu, muži – 
hospodáři vzali sotůrek s litrovou nebo másní lahví a odešli do sklepa, 
aby přinesli víno k obědu a také na pohoštění pro hosty, kteří odpole-
dne přišli do rodin na besedu.

Od 60-tých let minulého století se v  neděli dopoledne scházeli 
ve sklepech i mladší mužáci. Před kostelem se domluvili, ve kterém 
sklepě se sejdou. V této době byly sklepy za humnama, u kerchova 
a také v Šulaperku. Při cestě do sklepa se zastavovali u „strýčka Jana 
Vlašica (Kornela)“, a to většinou Fanyn Kašník a Karel Vlašic, strýček je 
netrpělivě vyhlížel a také rád pohostil pohárkem vína. 

Pak se už pokračovalo a to do sklepů Jana Slunského, Jana Kur-
ky (Burijánka) a dalších a to v počtu 10 až 15 mužů, kde si navzájem 
chutnali vína, povídali si a  také rádi zazpívali. Pravidelně to bývala 
písnička:

Néni lepší, jak v nedělu…,
Kde savšecí chlapci sejdů…,
Každý má to svoje potěšení…,
To moje už leží v černej zemi …

V roce 1965 vinaři započali s výsadbou vinic v zahrádkářské kolo-
nii, a tak měli možnostsi navzájem hodnotit vyrobená vína z vlastních 
mladých vinic.

Nedělní schůzky ve sklepech za humny se konaly až do konce čer-
vence 1976. Dne 1.8.1976 (je tomu letos 40 let) náhle hlavní organizá-
toři těchto schůzek odešli na věčnost. Z důvodu těžké nemoci zemřel 
Jan Vlašic ve věku 63 let a právě v tento den při jízdě na dovolenou 

na Slovensko s celou rodinou při autonehodě zemřel Janek Slunský 
ve věku 40 let.

Tak jako jejich rodiny, ani kamarádi nemohli jejich  odchod dlou-
ho pochopit a smířit se s tím  a také na ně dlouho vzpomínali.

S  rozvojem vinařství v  Hlohovci došlo také k  výstavbě lisoven 
u starých sklepů či k budování sklepů zcela nových hlavně na kopci 
u silnice do Valtic, v Šulaperku, na mezi a také za humny. V nedělních 
schůzkách vinaři opět pokračovali, koštovali víno, diskutovali o vini-
cích, víně a hlavně zpívali. Na tyto schůzky si také někdy pozvali vý-
znamného odborníka na vinařství Viléma Krause z Lednice.

V poledne se zpěv vinařů nesl přes celou dědinu, neboť zpívali na 
nejvyšších bodech nad vesnicí, odkud bylo vidět na celý Hlohovec, 
rybník, do okolí – Mikulov, svatý kopeček, Pálavské vrchy, Modré hory 
Velkopavlovické oblasti.

Snímek z 90. let.

60. léta u sklepa Karla Vlašice.

Snímek z 80. let

Snímek z 70. let.

50. léta, setkání u sklepa Janka Slunského.
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Válečný Hlohovec v roce 1866
Letos v létě jsme si připomněli 150. výročí prusko–rakouské války, 

jejíž vyvrcholení se odehrálo 3. července 1866 v  bitvě u Hradce Králo-
vé. Bylo to  nejkrvavější ozbrojené střetnutí na našem území v 19.sto-
letí. Když pomineme lidská jatka za velké války 1914-1918, až později 
označená jako první světová válka, jež si jen v naší obci vzala za oběť na 
čtyřicet životů místních chlapců a mužů, bylo to na  dlouhých osmdesát 
let poslední ozbrojené střetnutí na našem území až do roku 1945. 

Jak jsem již uvedl, rozhodující střetnutí války 1866 proběhlo na po-
čátku léta ve východních Čechách u Hradce Králové, kde byla rakous-
ká armáda na hlavu poražena lépe zorganizovanými pruskými vojsky 
i  přes hrdinský odpor našich pradědů včetně mýtického kanonýra 
Jabůrka, který jak je obecně známo z proslulé písně: „U kanónu stál, 

a furt jen ládoval… “.
Jak se tyto dramatické události žhavého léta roku 1866 dotkly naší 

obce? Mnohem více, než jsme ochotni připustit! Bojové akce bitvou 
u Hradce zdaleka neskončily. Poražené rakouské voje rychle ustupo-
valy přes Olomouckou pevnost po obou březích řeky Moravy směrem 
k Vídni, kde hodlaly za pomoci posil ze severní Itálie klást Prusům roz-
hodný odpor. Do 22. července 1866, kdy bylo na nedalekém Mikulov-
ském zámku uzavřeno příměří, postoupily přední pruské odřady až 
k Bratislavě a hluboko do dolnorakouského území necelých 30 km od 
bran Vídně. 

To znamená, že i  naše obec Hlohovec se stala místem přesunů 
mnohatisícových vojenských těles se všemi negativy a  nepřízněmi 
z toho plynoucími. Například sousedními Valticemi koncem července 
protáhlo na 50 000 mužů bojujících armád s více než 13 000 koňmi. 
Všechny tyto masy bylo třeba zaopatřit a nakrmit. Že si to vojáci obou 
válčících stran často vymohli ne příliš vybíravými prostředky netřeba 
zdůrazňovat (ještě dnes žije mnoho pamětníků srovnatelných událos-
tí v našich krajích z konce druhé světové války v dubnu 1945)

O dění v Hlohovci v  těchto pohnutých dnech výstižně a barvitě 
hovoří zápis v obecní pamětní knize pořízený dlouholetým místním 
učitelem Janem Strnadem: „V Rakúsích bylo 40.000 Prajsů položených, 
kteří domašírovali v  měsíci červenci a  hrozně zem vytrávili a  lúpežili. 
Statek: voly, krávy, ovce, i místy svině lidom zabrali, zabíjeli a jedli, i také 
v mnohých místech sklepy loupežili, a v naší obci lohovské tak dva skle-
py vyloupežili. Augustinu Fabičovičovi Nr.57 a zdejšímu školnímu učiteli 
Johanu Strnadovi. Junců v této naší obci na zabití pro vojsko vzali 8 kusů 
a v Neuhofě knížeti pánu vzali 4 kusy volů. Seno lidem sebrali, i také sami 
si oves v poli sekli a koňom krmili. V maštalách a ve stodolách měli své 
koně stát a jich krmili tím, co zachytili. Lidé moseli nechat své shromáž-
děné obilí v poli stát a v mandelách, a moc obilí časté pršení prorůstlo. 
Prusi lidem putr (čerstvé máslo), sádlo i máslo i špek pobírali a pojedli. 
První Prusi sem do Lohovca přišli dne 16. červenca 1866 a poslední odtud 
odešli dne 2. srpna též 1866 roku. I také 4 koně si vzali. – Když ale Prajzi 
přec po velké bitvě při Prešpurku neb tím místem chtěli prorazit do Víd-
ně, ale byli hrozně zbití, takže jich přes 1.400 ležet zůstalo, zpátky do své 
zemi táhli, neb se pokoj udělal: tak náš císař pán Franz Josef poručil, aby 
od každého obyvatele, jak v Rakousích, na Moravě i v Čechách, učiněné 

výlohy a  učiněná škoda od Prusů sepsána a  k  vyššímu místu do Vídně, 
aby k dosažení náhrady udány byly. A tak zdejší obec Lohovská ponejprv 
dostala za náhradu 961 zl 25 kr. a pak podruhé dostala 3.079 zl 97 kr., což 
dohromady dělá 4041 zl. 22 kr. Tato suma těch nadstojících peněz byla vy-
placená zdejším obyvatelům Lohovekým tak, jak sobě každý trpící škodu 
udal, neb z Vídně od Kriegsministerium (ministerstva války) přišel s ka-
ždými penězi lejstřík (seznam) co kdo má  dostání, a pak ty peníze podo-
sáhl od valčické vrchnosti v tom času bývalý pan pudmistr (přednosta) 
Petr Slunský, pololáník z domu čís.39. Tento nadjmenovaný pan pudmistr 
velké soužení vystál od těch Prusů, neb on byl ve dne i v noci vždy velmi 
pronásledován a výhružky měl, když něco žádali a to dostat nemohli, že 
ho o jeho život připravijů. On se ale otcovsky o obec  zaujal vždy tak, že ani 
výhružek , svůj život ztratit se neobával.“

Co se týká výše vyčíslených škod je nutno uvést, že během právě 
probíhajících šedesátých let postihlo obec Hlohovec několik materi-
álně mnohem fatálnějších pohrom. Například během velkého požáru 
dne 19. října 1864 (tedy necelé dva roky předtím) zcela lehlo popelem 
na padesát stavení a několik stodol a  jak praví zápis o této události: 
„… i jedna maštal i koza …“. Škoda byla tehdy vyčíslena na neuvě-
řitelných 47.545 zlatých 40 krejcarů. (pro srovnání: zdatný hospodář 
celoláník, jež obdělával bezmála 20 ha půdy, vydělal za rok nanejvýš 
1.000 zlatých, nebo jinak: za 1 zlatý bylo lze nasytit na jeden den po-
četnou rodinu). 

To nejhorší však mělo teprve přijít: Pruská vojska zavlekla do kraje 
krom bezprostředního válečného strádání i jinou mnohem zákeřnější 
pohromu, a  to EPIDEMII CHOLERY, která se na evropský kontinent 
dostala skrze severoněmecké přístavy z daleké Indie. 

Cholera je nebezpečné průjmové onemocnění, jehož pů-

vodcem je bakterie Vibrio cholerae. Nemoc se přenáší nejčastěji 

pitnou vodou znečištěnou fekáliemi nebo potravinami. Inkubač-

ní doba je několik hodin až dní. Příznaky jsou (u těžké varianty 

choroby) křečovité bolesti břicha a vodnatý průjem, zvracení. V 

důsledku ztráty vody (až 26 litrů za den!) a iontů dojde ke snížení 

krevního objemu a acidóze, bez léčby může dojít až k úplnému 

vyčerpání draslíkových iontů, zhroucení homeostázy a ke smrti. 

Zdroj: Wikipedia.org

V mnoha obcích, kudy prošla vojska, si tato tehdejšími prostřed-
ky jen těžko léčitelná choroba ( úmrtnost činila až 50% nakažených )  
vzala velmi krutou daň. Udává se, že v rakouské monarchii toho roku 
na tuto nemoc zemřelo na 120.000 civilních obyvatel. K závratnému 
šíření cholery přispělo i nezvykle horké počasí toho roku.  I v samotné 
pruské armádě, která tehdy disponovala nejlepší a nejvyspělejší zdra-
votnickou službou v Evropě, podlehlo choleře téměř tolik vojáků jako 
jich padlo v boji! Řádění cholery bylo i  jedním z důvodů urychlené-
ho ukončení bojových akcí a uzavření klidu zbraní 22. Července 1866.   
V obci Hlohovec zahubila cholera mezi 28. červencem a 12. zářím 1866 
téměř sedmdesát mužů, žen i zcela malých dětí ze zhruba 750 obyva-
tel žijících asi ve 150 domech. Například v   nedalekých Rakvicích to 
bylo 146 občanů a v sousedních Valticích přibližně tolik co v naší obci, 

S  přibývajícími roky pomalu ale jistě začali vinaři odcházet na 
věčnost, a to Josef Štěpánek (Apuk), Jan Kurka (Burijánek), Milan Gar-
čic, Jan Kašník, Zdeněk Garčic, Jan Radkovič (Pavlíček), Jan a František 
Sítkovi, Vojtěch Radkovič a další. Poslední, kteří nedávno odešli, byli 
Jan Malčic a Slávek Vlk.

Na jejich místa za některé nastoupili jich synové, kteří ve vinařství 
opět pokračují. Z vinařského nebe jistě zvláště pozoruje a má radost 
strýček Jan Vlašic ze svých pravnuků Ivoše a Jirky Vymyslických, kteří 
sec s velkou vervou pustili do výsadby a údržby vinic a také výroby 
vína. Tak jako jejich prastareček u svých sklepů rádi vítají žíznivé ko-
lemjdoucí, nalévají vína a snimi také zazpívají.

Z původní skupiny „nedělních vinařů“ zůstali v Hlohovci jen tři. 
Nejstarší 88-tiletý Rudolf Sítek, 83-letý Cyril Michalica a „nejmladší“ 
80-tiletý Karel Vlašic.

Pokud se u sklepů sejdou, rádi na uplynulá léta zavzpomínají a za 
pomoci mladších vinařů zazpívají jejich oblíbené písničky.

Kateřina Vlašicová, kronikářka, foto: Archiv redakce 90. léta - setkání vinařů s profesorem Vilémem Krausem
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tedy asi 70 (v poměru k počtu obyvatel to bylo ovšem mnohem méně 
než u nás – přičítám to mnohem lepší a hlavně dostupnější lékařské 
péči). Vrcholem běsnění epidemie cholery v Hlohovci byl paradoxně 
24. srpen, den patrona našeho kostela sv. Bartoloměje, kdy během je-
diného dne zemřelo devět lidí! (nutno podotknout, že Lohovčané se 
tehdy obraceli s prosbami a modlitbami k jinému patronu kostela a to 
ke sv. Janu Nepomuckému – sv. Bartoloměj se stal novým patronem 
kostela až po rozšíření na počátku 20. století). Běžnou praxí v takto těž-
ce zasažených obcích bylo, že těla zemřelých postižených tak masivní 
epidemií byla pochovávána do jednoho společného hromadného hro-
bu. Není důvod se domnívat, že v Hlohovci tomu bylo jinak. Nemáme 
však bohužel žádný důkaz o tomto faktu a tak toto nanejvýš pietní mís-
to nám není doposud známo.

Výše uvedený příspěvek nám dává na vědomost, že historie naší 
obce, tak jako dějiny obecně, není jenom nekonečným sledem úspě-
chů a radostných událostí, ale také dějů bolestných a tragických. Ne-
zbývá mi nic jiného než vyjádřit naději a vyslovit přání jako dřívější pi-
satelé lohoveckých pamětních knih :“ … my si vinšujem a pána Boha 

prosíme, aby nás od takových tragedií ochrániti ráčil!“ 

Karel Vlašic

Se znam občanů zemřelých v létě 1866, u nichž je v matrice uveden 

jako důvod úmrtí jednoznačně cholera

  datum 

úmrtí

č.p. jméno věk

1 28.7.1866  66 Bartolomeus Tomčak Alias Bračis-
zewski (pravděpodobně pruský 
dělostřelec . Artillerist 4.reitende 
batterie feldartill.reg.no.5 )

27 

2 31.7.1866 105 Paul Bogar 6

3 1.8.1866 24 Franziska Kašparek 77

4 3.8.2016 24 Agnes Dworzak 10 měs.

5 4.8.1866 3 Johann Nowak 77

6 11.8.1866 95 Johann Domkowitsch 4 měs.

7 13.8.1866 91 Magdalena Sitek 49

8 15.8.1866 27 Michael Fabitschowitz 56

9 18.8.1866 90 Johann Wallisch 2

10 19.8.1866 40 Paul Gartschitz 15

11   138 Agnes Letaff ka 5

12 21.8.1866 3 Maria Nowak 34

13   90 Josef Wallisch 5

14 22.8.1866 47 Agnes Radkowitsch 1/2 r.

15 23.8.1866 29 Johann Gaida 21

16   46 Katharina Kaschnik 10

17   45 Jakob Drobilitsch 61

18   124 Michael Sitek 57

19   47 Johann Radkowitsch 4

20 24.8.1866 94 Fabian Sitek 60

21   94 Theresia Sitek 38

22   51 Agnes Drobilitsch 12

23   142 Magdalena Maltschitz 42

24   26 Barbara Wlk 67

25   122 Johann Gartschitz 45

  datum 

úmrtí

č.p. jméno věk

26   136 Katharina Grbawtschitz 56

27   136 Maria Grbawtschitz 3/4 r.

28   47 Katharina Rakosch 62

29 25.8.1866 8 Johann Gartschitz 18

30   125 Agnes Doletschek 2

31 33 Andreas Štepanek 44

32   126 Katharina Maltschitz 10

33 26.8.1866 30 Anton Gartschitz 52

34   18 Maria Gartchitz 67

35   147 Andreas Kaschnik 18

36   75 Johann Radvan 3

37 27.8.1866 31 Maria Gutscha 60

38   19 Anton Kurial 41

39   99 Theresia Fabitschowitz 29

40   143 Monika Nejeschleba 2

41   130 Thomas Pollaczek 52

42   43 Agnes Bartoltschitz 5

43 28.8.1866 23 Katharina Nejeschleba 45

44   23 Agnes Nejeschleba 15

45 29.8.1866 33 Jakob Stepanek 11

46   93 Augustin Snopek 5

47   5 Monika Gartschitz 2

48   30 Maria Gartchitz 44

49 30.8.1866 48 Josefa Nejeschleba 31

50   130 Barbara Pollaczek 46

51   12 Bartolomeus Štepanek 5

52   43 Theresia Bartoltschitz 2

53   63 Anton Hluchy 66

54   63 Agnes Hluchy 32

55 31.8.1866 22 Maria Plawetz 64

56   21 Simon Fabitschowitz 56

57   43 Josef Bartoltschitz 43

58   51 Monika Ferbar 7 dní

59 1.9.1866 5 Anton Brantal 19

60 2.9.1866 9 Maria Nejeschleba 32

61   107 Juliana Fabičovic 68

62 3.9.1866 88 Anna Wlaschitz 2 měs.

63 5.9.1866 5 Mathias Kurial 8

64 6.9.1866 138 Michael Plawetz 38

65 9.9.1866 71 Maria Bartoltschitz 67

66 10.9.1866 135 Therersia Sitek 48

67 12.9.1866 130 Magdalena Štepanek 2

68   95 Katharina Domkovič 51
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Nikdo v  rodině manželů Marie a  Jakuba Vlkových (Hlohovec – 
Dolní konec) tehdy netušil, že si Pán Bůh vyhlédne pro zasvěcený 
život z dvanácti dětí hned dvě z jejich dcer, nejprve Annu a potom 
i bystrou a rozšafnou Anežku. Z harmonického prostředí domova si 
obě do kláštera přinesly v povaze cosi slunného, co jim usnadňova-
lo přístup k lidem.

Sestra Oktaviana – Anna Vlková se narodila 16. 7. 1916 (před 
100 lety) jako šestá ze dvanácti dětí. Všem dětem se dostalo od při-
činlivých rodičů vzorné výchovy a byly zvyklé od dětství pomáhat 
v  domácnosti i  na poli. Bezdětné tetě, která bydlela v  sousedství, 
obstarávaly nákupy a drobné služby a ona za to s sebou Aničku brá-
vala do Valtic, kam odváděla do kláštera Nemocnice Milosrdných 
bratří máslo. Jednou Aničce nabídl pan převor zaměstnání, a  tak 
se stala v 16-ti letech pomocnicí sester Sv. Kříže, které v nemocnici 
ošetřovaly. Jejich život ji přitahoval a s pomocí Boží Aniččino povo-
lání našlo i u rodičů pochopení a ona se šla představit do provinční-
ho domu v Kroměříži. V 19-ti letech, v listopadu 1935 vstoupila do 
kláštera – jako kandidátka pomáhala ošetřovat pacienty v nemocni-
ci v Uherském Hradišti.

V září 1937 zahájila noviciát v Kroměříži. S řeholním oděvem ob-
držela při oblátce jméno mučedníka Oktaviána z Kartága z 5. století. 
Po složení řeholních slibů 23. 3. 1939 v Kroměříži pracovala tři a půl 
roku v nemocnici v Uherském Hradišti a pak ji představení umož-
nili dvouleté studium řádové ošetřovatelské školy v  Kroměříži. Po 
ukončení školy přišla znovu do hradišťské nemocnice na dětské 
oddělení. Práce tam nebyla snadná, třeba při epidemiích spály byly 
v  jedné postýlce tři i čtyři děti. Později byla zařazena do laborato-
ře, kde rovněž odváděla pečlivou práci. Když musely sestry v  roce 
1956 nemocnici opustit, přišla do Domova důchodců v Borovicích. 
Pracovní přetížení z  minula zde způsobilo, že vážně onemocněla. 
V roce 1964 se sestry stěhovaly do Broumova. Po operaci churavěla, 
ale pilně se zajímala o vyšívání. V roce 1971 se jí naskytla možnost 
zaměnit drsné podnebí Broumova za Boršice. Byla ráda, že je opět 
na Moravě, blízko posvátného Velehradu. Sestry zde vyráběly para-
mentu a mešní oděvy pro široké okolí. 

Kříž nemoci se jí nevyhnul – se stářím potíží přibylo. Stěhová-
ní do Chropyně a pak do Kroměříže si vyžádala rychle postupující 
skleróza.

Na stejnou životní cestu se dala i její sestra, Anežka – Theodo-

linda, která se narodila 16. 12. 1912. Dne 2. ledna 1937 nastoupila 
Anežka k Milosrdným Sv. Kříže do Kroměříže. Po roční kandidatuře 
v hradišťské nemocnici vykonala noviciát a jako sestra Theodolinda 
složila 18. března 1940 první svaté sliby. 

Jejím prvním působištěm se stala na dva roky nemocnice v Mo-
ravské Ostravě, odkud ji představení vyslali do řádové ošetřovatel-
ské školy v  Kroměříži. Po dvou letech úspěšně složila závěrečnou 
zkoušku a pracovala pak ve Valašském Meziříčí. Nabyté zkušenosti 
mohla pak dobře uplatnit i na svém dalším působišti v nemocnici 
v  Novém městě na Moravě. Po pěti letech absolvovala rentgeno-
logický kurs a po jeho dokončení pracovala jako rentgenová labo-
rantka a instrumentářka na urologii. V práci byla velmi zběhlá, měla 
vzácný dar – jak jednat s lidmi. V nemocnici na ni dlouho vzpomínali 
a civilní ošetřovatelky ji navštěvovaly i v pokročilém stáří.

Důsledkem nepřátelského postoje režimu 50. let vůči církvi bylo 
i odstranění řeholnic ze služby v nemocnicích. V červenci 1956 sest-
ra Theodolinda přešla s částí společenství po deseti letech působení 
v Novém Městě do Černovie u Tábora. Zřizovala se tam pobočka jih-
lavské psychiatrie. Za 6 let byla zrušena a do bývalého zámku se na-
stěhoval ústav sociální péče pro mentálně postižené děti. S milostí 
Boží si oblíbila práci u dětí a děti ji měly také rády. Po 13-ti letech 
byla vrchní sestrou se zodpovědností za lékárnu.

Vzpomínka na sestry Vlkovy

Farní okénko

Pak již přišla jako důchodkyně do Štípy u  Zlína. Byla na svých 
63 let ještě čilá, zastávala ve společenství službu zdravotní sestry, 
ošetřovala květinové záhony a  v  poutním kostele vyprošovala mi-
lost druhým lidem i sobě. Po dvaceti letech ve Štípě přišla do pro-
vinciálního domu v Kroměříži, a  tak mohla být blízko rodné sestře 
Anně – Oktaviáne.

Obě sestry, Anežka i  Anna, pokud byly mladší a  zdraví jim to 
umožňovalo, rády společně navštěvovaly své sourozence v rodném 
Hlohovci, Sedleci, Valticích Ch. N. Vsi a také sestřenici Hermínu Dro-
biličovou.

Sestra Theodolinda – Anežka zemřela ve věku 92 let 8. ledna 
2004 a  její mladší sestra, Oktaviana – Anna zemřela ve věku 88 let 
27. dubna 2004.

Obě sestry jsou pochovány v Chropyni u Kroměříže, na posled-
ní cestě je obě vyprovodila sestřenice Hermína Drobiličová a rodina 
Stýblova a Šlichtova.

Kateřina Vlašicová - kronikářka   
Foto: Archiv redakce.

Sestry Vlkovy při slavnostním obřadu.

Sestry Vlkovy se sestřenicí Hermínou Drobiličovou.
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Po příjemně strávených letních prázd-
ninách pro nás opět začal nový školní rok. 
Každý od něj očekává něco trošku jiného. 
Jiné pocity má prvňáček, který se těší na svůj 
první velký den a  následně na každodenní 
setkávání s  třídními spolužáky a  kamarády, 
ale také na získávání znalostí a  dovedností. 
Jinak se cítí páťák, pro kterého je tento škol-
ní rok posledním rokem stráveným v  hlo-
hovecké pětitřídce  a  rozhodováním, jakou 
další životní cestou se vydat. Zda pokračovat 
na druhém stupni v některé z okolních úpl-
ných základních škol, anebo zkusit přijímací 
zkoušky na víceleté gymnázium. Pro všechny 
je ale 1. září začátkem něčeho nového. A no-
vých věcí bude letos opravdu dost, neboť 
zatímco žáci zaslouženě odpočívali a nabírali 
sil, zaměstnanci naší organizace se pečlivě 
připravovali a  na všech pracovištích to žilo 
i o prázdninách.

V budově základní školy byly dokončeny 
kabelážní práce v  počítačové učebně, takže 
na žáky čekala nově vybavená učebna před-
mětu informatika, který je v osnovách 5. roč-
níku. Dále proběhla malá stavební úprava hy-
gienického koutu v 1. třídě, dvě učebny byly 
kompletně vymalovány a do 5. třídy byla za-
koupena nová posuvná tabule s keramickým 
povrchem. V suterénu budovy došlo k odstra-
nění nevyhovující vlhké omítky v  prostorách 
šaten. Velkou změnou prošla také místnost 
školní jídelny, kterou vedoucí stravování An-

Co nás čeká v novém školním roce  2016/2017
drea Kurková vymalovala veselými obrázky 
a doplnila vkusnými dekoracemi.

Také ve výchovně vzdělávací oblasti nás 
čekají nové zajímavé aktivity, které budou 
probíhat v  souladu s  Plánem činnosti školní-
ho roku 2016/2017 a  tematikou Objevujeme 
svět. V  tomto roce se nám podařilo vypraco-
vat nové projekty a získat dvě dotace. Jedná 
se o  projekt Objevujeme radost z  pohybu – 
dotace Škola podporující zdraví 2016 ve výši 
25 000,- Kč, ze které budou zakoupeny spor-
tovní pomůcky, a dále projekt Na cestě ke kva-
litě - dotace MŠMT ČR v celkové výši 426 500,-
Kč. Druhý z těchto projektů startuje 1. 11. 2016 
a bude realizován v průběhu dvou let. Žáci se 
tak mohou těšit na klub zábavné logiky a des-
kových her, čtenářský klub či tandemovou 
výuku, které žákům zpestří klasické školní dny.

Novinkou tohoto školního roku je změna 
termínu zápisu k  povinné školní docházce 
pro školní rok 2017/2018. Zápisy se budou 
na všech základních školách konat v  období 
od 1. dubna 2017 do 30. dubna 2017 (oproti 
původním zápisům v  lednu až únoru). Nový 
termín zápisů byl zaveden poslední nove-
lou školského zákona veznění účinném od 
1. 1. 2017. Žádost o odklad povinné školní do-
cházky musí být podána zákonnými zástupci 
žáků do konce dubna (dříve do konce května). 
Ke změně došlo také u termínu zápisu k před-
školnímu vzdělávání, který se přesunuje na 
období 2.5. – 16.5. Bližší informace o zápisech 

do ZŠ i MŠ budou včas oznámeny zákonným 
zástupcům žáků.

V  tomto školním roce nastoupilo do zá-
kladní školy v Hlohovci celkem 73 dětí, z toho 
4 žáci plní školní docházku podle §38 školské-
ho zákona v zahraničí a v naší kmenové škole 
budou jen přezkoušeni. Výuka probíhá v pěti 
třídác h, po 10-ti letech jsme přestali být ma-
lotřídní školou se spojenými ročníky a zařadili 
jsme se k  plnohodnotným školám 1. stupně 
ZŠ. Celkový počet žáků dosáhl více než sedm-
desáti, naposledy tomu bylo ve školním roce 
1999/2000, kdy měla škola 72 dětí. Pedago-
gický sbor základní školy se rozrostl o  další 
paní učitelku Markétu Švrčkovou Nedevovou 
z Lednice, která byla přijata na snížený úvazek. 
U žáka 5. ročníku s mentálním postižením za-
čala pracovat nová asistentka pedagoga paní 
Kateřina Zimmermannová z  Podivína. Školní 
družina má stále dvě oddělení, do kterých 
denně po vyučování dochází 53 žáků. 

Po prvních školních měsících máme před 
sebou ještě mnoho práce. Nezbývá než po-
přát všem, kteří se podílejí na vzdělání a  vý-
chově našich dětí plno energie a tvůrčích sil, 
neboť to není vždy úkol snadný. A našim žá-
kům přejeme hodně píle a  nadšení při obje-
vování nových poznatků ve světě kolem nás.  
Ať se nám ten nový školní rok plný očekávání 
vydaří co nejlépe.  

Mgr. Hana Sítková, ředitelka školy
Foto: Archiv ZŠ

První školní den v 1. třídě. Zahájení školního roku, pasování na prvňáčky.

Zrenovovaná školní jídelnaZrenovovaná školní jídelna

Zprávy ze školy
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Volnočasová aktivita je založena na prin-
cipech svobodné podpory tvořivosti, samo-
statnosti a  aktivity žáků. Hlavním cílem je 
zejména smysluplné využití volného času. To 
platí zejména pro děti a mládež jako vhodná 
alternativa k potloukání se na ulici či trávení 
hodin u svého počítače. Aktivně využít volný 
čas je měřítkem svobody a základní podmín-
kou osobního rozvoje. Volnočasové aktivity 
pořádáme nejen pro děti a mládež, ale i pro 
dospělé. Cílem kroužků je zlepšit vztah žáků 
a  veřejnosti ke škole, umožnit zajímavé čin-
nosti, dát možnost naučit se něco nového, 

Volnočasové aktivity v základní a mateřské škole
prezentovat se a získat dovednosti ve správ-
né komunikaci. 

Letos nabízíme pro   základní školu jak 
sportovní, tak výtvarné, umělecké, folklórní 
ale i  jazykové kroužky, pro mateřskou ško-
lu pak jazykové, folklórní a  taneční kroužky.
Novinkou pro letošní školní rok je spoluprá-
ce se střediskem volného času DUHOVKA 
z Břeclavi. Všechny kroužky tak vedou lektoři, 
odborníci pro danou aktivitu. 

Podrobnější informace o zájmové činnos-
ti najdete na www.zshlohovec.cz

Mgr. Elena Jankovičová, učitelka

Přehled zájmových aktivit při ZŠ a MŠ Hlohovec
Školní rok 2016/2017

PO

Výuka hry na 
hudební nástroj 
(klavír, kytara, 

klávesy)

Náboženství

Německý jazyk – pokročilí žáci ZŠ

Německý jazyk- žáci ZŠ

Anglický jazyk starší děti MŠ

ÚT
Zájmová činnost SVČ Duhovka

Keramika , Tee-ball, Dramatický kroužek
Folklórní kroužek

Lohovecké děti

ST
Anglický jazyk – mladší žáci ZŠ Anglický jazyk

mladší děti MŠ

Taneční studio  
N.C.O.D. 

pro děti i dospělé

ČT

Výuka hry na 
hudební nástroj 
(klavír, kytara, 

klávesy)

Dyslektický kroužek

PÁ Výuka hry na hudební nástroj (fl étna)

V pátek 21. října v půl třetí odpoledne prožily děti základní školy 
velmi dramatické chvilky. Neznámý pachatel nahlásil na nouzovou 
linku Policie ČR zprávu, že škola hoří a  je v  ní bomba. Budova, ve 
které v tu dobu bylo asi 30 dětí školní družiny, 4 zaměstnanci a pro-
bíhala také soukromá výuka základní umělecké školy, musela být 
okamžitě evakuována. Na místo se sjely zásahové jednotky Integro-
vaného záchranného systému Jihomoravského kraje, které provedly 
odbornou prohlídku celé budovy a přítomnost výbušniny vyloučily. 

Základní škola byla v ohrožení
Ve večerních hodinách se policii podařilo odhalit pachatele tohoto 
lehkomyslného činu. Jsme rádi, že jím nebyl nikdo z našich žáků ani 
absolventů školy, jednalo se o mentálně postiženého mladého muže 
z okolí Hlohovce. 

Naštěstí se nikomu nic nestalo, šlo jen o planý poplach. Tato leg-
rácka si však vyžádala organizačně i fi nančně náročnou akci IZS JMK 
a zbytečně vylekala spoustu dětí i občanů naší obce. 

Hana Sítková
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Jednotlivé školní roky hlohovecké základ-
ní školy vždy nesou určitý název a ani ten le-
tošní nebude výjimkou. Školní rok 2016/2017 
tak zahájil svou činnost mottem OBJEVUJEME 
SVĚT. Toto téma se následně promítá nejen do 
výuky ve všech ročnících, ale také do různých 
projektů či jiných školních i  mimoškolních 
akcí. Kromě toho, že se už třetím měsícem svě-
domitě učíme v lavicích a objevujeme radost 
ze vzdělávání v  různých oblastech, bylo žá-
kům zprostředkováno také mnohé zážitkové 
učení. V našem okolí je spousta krásných míst, 
která stojí zato navštívit a objevovat jejich kva-
lity. Proto jsme se rozhodli okolí naší obce pro-
zkoumat z  ptačí perspektivy a  vystoupali až 
na samý vrchol Svatého kopečku v Mikulově. 
Ten patří k jedné z nejvýraznějších přírodních 
dominant Mikulova. Křížová cesta nám ukáza-
la cestu k poutní kapli sv. Šebestiána, zvonici 
a Božímu hrobu. Kromě těchto památek jsme 
obdivovali nádherný výhled do celého okolí 
a kochali se krásou slunného dne. Mladší žáci 
měli za úkol kresbou vystihnout něco, co je 
zaujalo. Ti starší pak museli selským rozumem 
i za pomocí naučných panelů vypracovat pra-
covní list s  tematikou dne. Odměnou nám 
byla výborná zmrzlina, kterou jsme si dali na 
náměstí v  Mikulově a  plni nabytých dojmů 
jsme vyrazili k domovu.

Další podzimní akcí, kterou žáci 4. a 5. roč-
níku objevovali důležitost bezpečného cho-
vání na silnici, byla dopravní výchova. Děti si 
teoreticky i  prakticky osvojily a  vyzkoušely 
pravidla správného pohybu na frekventova-
ných komunikacích,ať už v roli chodce či jezd-
ce na kole. 

Podzimní chutě i  estetické vnímání jsme 
posilovali při společném projektovém dni pod 
názvem Tvořivý podzim, který se uskutečnil 
7. října. Žáci byli rozděleni podle svého zájmu 
do šesti tvořivých dílen a svědomitě plnili své 
úkoly. Školou se linula vůně jablečných i mako-
vých štrúdlů, švestkových a jablečných buchet, 
nepečených dortíků či podzimních pomazánek 
a  salátů. Zbylé dílny pak vytvářely podzimní 
dekorace, které ozdobily chodby naší školy. 
Vznikla tak např. krásná podzimní sluníčka, 
pestrobarevní draci nebo podzimní dekorace 
do květináčů. Na závěr projektového dne přišla 
na řadu i prezentace výrob ků a ochutnávka po-
krmů z podzimní úrody. Avšak nejen jídlem měl 
by být člověk živ, a proto jsme pod heslem ,,Ve 
zdravém těle, zdravý duch“ uspořádali odpole-
dní sportovní zápolení a objevovali radost z po-
hybu. Počasí k nám sice nebylo příliš přívětivé, 
ale zapálené sportovce to neodradilo a nálada 
v týmech byla výborná. 

Poslední netradiční akcí, kterou bych ráda 
zmínila, byla výuka ve VIDA science centru 
v Brně. Jednotlivým ročníkům byl přiřazen in-
teraktivní program šitý na míru jejich věkové 
skupině, a  tak žáci objevovali danou proble-
matiku tím, že si ji na vlastní kůži vyzkoušeli. 
Dětem tak byl zprostředkován zážitek, který 
probudil jejich zvědavost a touhu dozvědět se 
víc o světě kolem nás. 

Mgr. Eliška Jungmannová, učitelka
Foto: Archiv ZŠ

Jak se nám daří objevovat svět

Objevujeme krásy našeho okolí.

Projektový den, tvořili jsme podzimní 
sluníčka.

Sportovní odpoledne v základní škole.

Výšlap na Svatý kopeček v Mikulově.

Projektový den, malí kuchtíci pečou buchty.



NAŠA DĚDINA • 4/201618

Prázdniny se jako obvykle překulily 
kosmickou rychlostí a  jsme opět ve školce. 
Do „velké“ školy nám letos odešlo 14 dětí 
a  v  září přišlo 14 nových školáčků. Jak čas 
ubíhá, malí uplakánci si pomalu zvykají na 
odloučení od maminek, přivykají novému 
prostředí a  dennímu režimu, zvykají si na 
život v kolektivu a navazují nová přátelství. 
Starší děti se zase po prázdninové odmlce 
rády znovu sešly se svými kamarády.

Zářijové počasí nám letos přálo, tak jsme 
mohli hodně času trávit na naší krásné za-
hradě, kde to děti milují. Zásluhou paní 
starostky a  zaměstnanců obce nám tady 
přibylo nové velké travnaté hřiště, kde teď 

Podzim ve školce

Zprávičky ze školky

mohou trénovat třeba budoucí fotbalové 
a jiné hvězdy.

Společně jsme přivítali podzim se vším, 
co nám přináší. V  rámci čtrnáctidenního 
projektu „Děkujeme přírodě za vše, čím nás 
obdarovala“, děti poznávaly a  ochutnáva-
ly dozrávající plody našich zahrádek a  polí, 
pod vedením paní učitelek si vlastnoruč-
ně upekly štrůdl, v  místním kostele jsme si 
prohlédli výstavku plodů naší Země.  Škol-
ku si děti vyzdobily svými výtvarnými dílky, 
z  krásných oranžových dýní jsme vyřezali 
strašáky a celkově jsme si užili hodně zába-
vy. 

Na celý školní rok paní učitelky připravi-

ly spoustu dalších zajímavých aktivit. V rám-
ci našeho školního vzdělávacího programu 
„Ruku v  ruce objevujeme svět“ se dozvíme 
mnoho nových věcí o všem, co nás obklopu-
je. Naučíme se vážit si přírody a  jejích oby-
vatel, místa, kde žijeme, své rodiny, svého 
zdraví i našich tradic. Každý měsíc nás čeká 
divadelní představení, společně oslavíme 
svátek sv. Martina, advent a Vánoce, fašank, 
Velikonoce, Den Země, tolik oblíbené „čaro-
dějnice“i Den dětí. V  průběhu roku nás če-
kají také tvořivé dílničky s  rodiči a  mnoho 
jiných her a zábavných aktivit.

Zdenka Hajdová, vedoucí učitelka
Foto: Archiv MŠ

Malí kuchtíci při pečení štrůdlu.

Výstavka plodů Země v místním kostele.

Návštěva v kostele Sv. Bartoloměje.

Zpracování podzimní úrody.
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Instalovaný laser Solaris FLS na robotu Kuka pro laserové svařování plastů.

Leodardo disponuje moderním servisním střediskem, 
které je k dispozici 18 servisním technikům.

Leonardo technology na Mezinárodním strojírenském veletrhu 2016 v Brně.

Řeč je o  společnosti Leonard o technology, s.r.o., která za-

bezpečuje veškeré požadavky průmyslového značení, identifi -

kace, datamatrix kódů, RFID a vlastní výrobu spotřebních ma-

teriálů pro termotransferové tiskárny.

O nás

Jsme přátelská skupinka vysoce talentovaných profesionálů 
v oboru průmyslového značení, dostatečně malá, aby byla fl exibilní 
a rychlá. Jsme velmi vynalézaví a kreativní pro zabezpečení i nejtěž-
ších požadavků v automatizaci průmyslového značení a popisu. 

Pracujeme tvrdě, nasloucháme bedlivě a dáváme důraz na excelent-
ní non-stop servis pro všechny naše klienty v  klíčových fázích výroby 
v jejich byznysu. Klíčem k našemu úspěchu jsou lidé, jejich rozmanitost 
a nápady. Velké zkušenosti se zahraničními partnery a přímá vývojová 
pomoc při realizaci nových zařízení dávají velký potenciál k rozvoji spo-
lečnosti. Pracujeme pro vás, zabezpečujeme vaše požadavky na značení, 
přizpůsobujeme se vašim úkolům a respektujeme vás.

Historie a fakta

Poprvé jste se s námi setkali již v roce 2002 a od té doby se stále 
rozvíjíme každým rokem.

Disponujeme vlastní špičkovou základnou s kancelářskými, skla-
dovými, servisními a dílenskými prostory o celkové výměře 2 000 m2 
zastřešené plochy. Společně s  našimi pobočkami je to celkem 
3 000 m2 plochy pro vás. Odborné zkušenosti podporované s více jak 
osmi zahraničními školeními každý rok a  dlouhodobé působení na 
trhu automatizace v průmyslovém značení jsou naší velkou přednos-
tí. Disponujeme spoustou myšlenek, nevyčerpatelné energie a hlav-
ně máme lidi, kteří toto vše zabezpečí. Pracujeme pro rozdílné od-
větví průmyslu, na odlišných aplikacích a vždy řešíme vaše konkrétní 
požadavky na automatizaci průmyslového značení.

Současnost a budoucnost Leonarda

Intenzivní růst společnosti, přesahující hranice v  uvedeném 
oboru, vyžaduje vysokou kulturu v dodržení svých standardů. Z dů-
vodu vlastního dohledu nad automatizací a  konstrukcí, zkrácení 
časů dodávek, Leonardo technology investuje do vlastních dílen-
ských prostorů a průmyslového inženýrství. Právě probíhá investice 
do vlastního kompetenčního centra pro Českou republiku. Chceme 
zužitkovat vlastní rozsáhlé technické znalosti a dovednosti v mecha-
nice, elektronice, programování a řízení výrobních strojů, s rychlou 
reakční dobou a příkladnou orientací na plnění potřeb zákazníků.

Mechanická a  elektrotechnická dílna bude silným srdcem 
Leonardo technology a poskytne ještě lepší zázemí pro rozvoj ne-
jen na území České republiky, ale i  při kompletaci mezinárodních 
projektů.

Úspěšný rozvoj servisního oddělení je následován rozvojem im-
plementačního týmu softwarových aplikací a programovacího týmu. 
S rozvojem fi rmy se musí rozvíjet i kultura adekvátních prostorů pro 
školící a  technické zázemí. Z toho důvodu kanceláře v  Praze pro-
chází kompletní rekonstrukcí a přestavbou na reprezentativní pro-
story s dostatečným prostorem pro školení, prezentaci a  i servisní 
oddělení. Moderní vlastní zázemí s účelovým designem a logickým 
uspořádáním poskytne prostory pro školení zákazníků, servisních 
techniků a taky vlastních zaměstnanců.

Více informací o nás se dozvíte na našich internetových stránkách 
www.LT.cz.

Hledáme šikovné techniky do našeho servisního týmu. 

V případě Vašeho zájmu nás neváhejte kontaktovat.

Bc. Jaroslav Bubeníček, marketing
Foto: Leonardo technology

V této nové rubrice chceme našim občanům postupně představit místní podniky, restaurace či penziony. Do tohoto čísla jsme vybrali fi rmu 
Leonardo technology, s.r.o., která byla založena v roce 2002 a od té doby se stále rozvíjí a roste. 

Více jak 14 let řešíme projekty průmyslového značení z Hlohovce

Představujeme místní soukromé firmy

Sídlo fi rmy Leonardo technology.
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Jak se vám žije v Hlohovci?
V této rubrice se chceme zaměřit na skupi-

nu lidí, kteří v Hlohovci vždy nebydleli, někteří 
se sem přiženili či přivdaly, jiní se přistěhovali 
z jiných důvodů, šli za prací či lepším životním 
prostředím. Jak vidí nás „domorodce“a jak se 
jim líbí v obci? To se pokusíme zjistit prostřed-
nictvím otázek, na které tentokrát odpovídají 
manželé Alena a Petr Salašovi  z domu č. 40 na 
ulici Dědina, kteří v Hlohovci žijí od roku 2005.

Jak jste se ocitli v Hlohovci?

Do Hlohovce jsme se přistěhovali z Led-
nice, ve které jsme žili a  pracovali od roku 
1986. Již dříve jsme ovšem v Lednici praktic-
ky žili několik let na kolejích (internátu) jako 
studenti místní Zahradnické fakulty dnešní 
Mendelovy univerzity v Brně. Takže již z této 
doby jsme znali některé Hlohovčany i  Hlo-
hovec samotný, u  kterého jsme již tehdy 
obdivovali čistotu obce a  také zachovávání 
místních tradic. Jak šla doba, začali jsme se 
poohlížet po vlastním bydlení, nebylo to leh-
ké hledání, trvalo to poměrně dlouho, ale na-
konec jsme využili nabídku koupě rodinného 
domu v  Hlohovci. Po částečné rekonstrukci 
jsme se po několika letech nastěhovali. Takže 
se dá říci, že jsme se v Hlohovci neocitli zcela 
cíleně, ale také ne zcela náhodou, protože se 

nám Hlohovec vždy líbil. Prostě jsme zhodno-
tili nabídky a vybrali si obec, která splňovala 
naše představy o pěkném a příjemném byd-
lení. 

Byla pro vás velká změna přestěhovat 

se do naší obce?

Pro nás bylo především změnou přestěho-
vání se z  bytu do rodinného domu. Ale měli 
jsme štěstí na dobré sousedy, kteří nám pomá-
hali, když bylo zapotřebí – radami i skutky. A to 
bylo moc důležité, protože jsme se od začátku 
v Hlohovci mohli cítit dobře, i když jsme byli 
přistěhovalci. Větší změna to byla pro děti, kte-
ré přišly o své kamarády v Lednici, resp. kon-
takty s nimi byly pro děti složitější. 

Překvapilo vás něco na naší obci nebo 

jejích občanech v prvních měsících po pře-

stěhování? (v pozitivním i negativním smy-

slu – jak to cítíte)

Vzhledem k  faktu, že jsme koupili dům 
k rekonstrukci, která trvala několik let, sezna-
movali jsme se s místními lidmi bezprostředně 
ještě před nastěhováním. Bylo velmi milé, jak 
intenzivní zájem občané projevovali, sezna-
movali se, radili, co udělat lépe či jinak. Dozví-
dali jsme se, kdy co dělat či nedělat, např. před 

hody nebo o různých svátcích. Také jsme mu-
seli odpovídat na různé dotazy, např. proč ne-
máme vinohrad nebo proč sadíme na zahradu 
různé divné rostliny a květiny, ze kterých není 
takový užitek. Ale myslíme si, že naše vysvětle-
ní vždy chápali. 

Jak vás přijali místní občané? Myslíte si, 

že máme my „hlohovčané“ nějaké rezervy 

v  tom, jak přijímáme nové občany? Co by 

šlo změnit?

Jak jsme již uváděli, místní občané nás při-
jali velmi dobře a bez problémů, i když je nám 
jasné, že pravými „lohovčany“ nikdy být nemů-
žeme. Ale o to ani nejde. Myslíme si, že pokud 
jsou k sobě lidé přátelští a vstřícní, nezáleží na 
tom, odkud pochází. Důvěra je základ všeho 
a  jsme rádi, že místní občané i  zaměstnanci 
Obecního úřadu mají k této věci velmi pozitiv-
ní přístup – lidem prostě důvěřují. 

Děkujeme manželům  Salašovým  za jejich 
odpovědi a přejeme jim, aby i nadále Hlohovec 
splňoval jejich představy a očekávání příjemné-
ho bydlení a prožili ještě mnoho dalších pozitiv-
ních zážitků s občany naší obce.

Hana Sítková

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Červenec       
Dolečková Milena   60 let
Sedláčková Růžena  60 let
Broska Branislav             60 let
Garčicová Marie  70 let
Fabičovicová Růžena 83 let
Radkovičová Ľudmila 70 let
Hammer Vratislav  60 let
Stratilová Marie  83 let

Srpen
Frib Karel   81 let
Garčicová Helena 87 let
Michalicová Marie  81 let
Kašníková Růžena  70 let
Vališ Jan   81 let
Radkovičová Růžena  82 let
Mandíková Marie  86 let
Garčic Otto  70 let
Vavrincová Anna  88 let

Září
Dolečková Anna  60 let
Bartolšic Bohuslav 90 let
Křen Josef   60 let
Grandičová Marie  82 let
Darmovzalová Marie  85 let
Garčicová Věra  70 let

Blahopřejeme
Jménem všech spoluobčanů si dovoluje-
me blahopřát všem jubilantům, kteří svá 
životní jubilea oslavili letos v červenci, srp-
nu a září 

Vítání nových občánků
Kulturní komise Zastupitelstva obce Hlohovec připravuje další slavnost Vítání občánků, 
která se uskuteční koncem měsíce listopadu 2016 pro děti narozené od října 2015 do října 
2016. Zájemci z řad zákonných zástupců dětí mají možnost přihlásit se u Jitky Lípové do 
konce října. Termín slavnosti bude rodičům dětí oznámen pozvánkou 14 dní předem.

Vítáme mezi námi
V červenci se narodily: 

Isabell Lániková (ulice U sadů) rodičům Kamile Kobsíkové a Ľudovítu Lánikovi,
Luisa Vlková (ulice U sadů) rodičům Marcele a Liborovi Vlkovým,
Hermína Dušková (ulice Dědina) rodičům Bohumile a Jaroslavu Duškovým,
Isabela Vlašicová (ulice Šulaperk) rodičům Kláře a Lukášovi Vlašicovým.

V září se narodila Jasmína Tomková (ulice Valtická) rodičům Simoně a Petrovi Tomkovým.

Opustili naše řady
Se smutkem jsme se rozloučili s našimi spoluobčany.

Paní Žofi e Grandičová zemřela dne 22. 7. 2016 ve věku 88 let.
Paní Marie Hubená zemřela dne 4. 9. 2016 ve věku 66 let.

Jménem redakce vyjadřujeme všem pozůstalým upřímnou soustrast.

• Ve společenské rubrice blahopřejeme naším spoluobčanům slavícím v letošním roce kulatá 

životní jubilea, a to 60, 70, 80 a všem starším.

• Bližší osobní údaje osob uváděných ve společenské rubrice nezveřejňujeme v souladu se 

zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů.

• Zveřejňujeme pouze informace, které má k dispozici ohlašovna obyvatel Obecního úřadu Hloho-

vec ke dni uzávěrky.

• Společenskou rubriku připravuje Jitka Lípová
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Jmenujeme se Valtické mažoretky, ale do 
klubu chodí i několik děvčat z Hlohovce – Ka-
teřina Garčicová, Nelly Garčicová, Magdalena 
Vařáková a Veronika Čechová. 

Kvalifi kační soutěž jsme zahájili 9. dubna 
v  Moravské Nové Vsi, kde se nám podařilo 
vybojovat 11 zlatých, 3 stříbrné a  1 bronzo-
vou medaili. Tím jsme si zajistili postup do 
fi nále, které se konalo pro třídu „B“ v Kladně 
a  pro třídu „A“ v  Karviné. V  Kladně se nám 
také dařilo a  ze čtyř startů jsme domů při-
vezli všechny cenné kovy. Z fi nále ČR v Kar-
viné jsme postoupili na ME a MS. Mistrovství 
Evropy se konalo v  chorvatské Cirkvenici, 

„A“ mužstvo

„B“ mužstvo

Ze sportu

Valtické mažoretky bodují 
i na světových soutěžích

Tabulky výsledků ke dni 23.10.2016

můžeme se pochlubit titulem Mistr Evropy, 
I.  Vícemistr Evropy získala juniorská unifor-
mace a 3. místo a titul II. Vícemistr Evropy ju-
niorská skupina.  Mistrovství světa, které se již 
čtvrtým rokem pořádalo v Praze, se podařilo 
našim seniorkám, které vybojovaly nádherné 
6. místo a  patří tak do světové TOP šestky. 
V letošní úspěšné sezóně se nám tak podařilo 
získat 13 zlatých, 5 stříbrných a 6 bronzových 
medailí a to nejen v ČR, ale i na zahraničních 
pódiích. Holky, děkujem!

Za mažoretky z Hlohovce 
Kateřina a Nelly Garčicovy

Foto: Lenka Garčicová Nelly a Kateřina Garčicovy.
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Inzerce

Do jedenáctého roku fungování vstupuje v roce 2016 v České repub-
lice systém zpětného odběru a recyklace vysloužilých elektrospotřebičů. 
Je to stejný systém, jako ve zbytku Evropy. Každý z nás může díky němu 
zdarma odevzdat svá vysloužilá elektrozařízení na místa odběru s tím, že 
budou řádně zrecyklována.

ELEKTROWIN, největší český kolektivní systém pro sběr a recyklaci 
elektroodpadu, už vytvořil na 13 000 míst zpětného odběru. Jejich pro-
střednictvím lidé odevzdali téměř 15 000 000 vyřazených elektrospotře-
bičů o hmotnosti více než 245 000 tun. 

Dosloužilo i vám doma některé elektrozařízení? Nevyhazujte je do 
běžného komunálního odpadu. Odložte je na sběrné místo, odkud bude 
odvezeno k ekologické recyklaci. Získané suroviny dále poslouží při vý-
robě nových spotřebičů.

Sběrná místa, kam můžete vysloužilá elektrozařízení odložit:

• Sběrné dvory měst a obcí – na nich můžete spotřebiče odevzdat 
bez ohledu na místo bydliště. 

• Prodejny elektro – prodejci jsou povinni převzít staré spotřebiče při 
nákupu nového zboží systémem „kus za kus“. Podle novely zákona, 

Dorost

Žáci

 Recyklovat je nejen správné, ale také snadné
která začala platit na sklonku roku 2014, musejí obchody s prodejní 
plochou větší než 400 m2 odebrat i malý spotřebič, jehož rozměry 
nepřesahuje 25 centimetrů, aniž byste byli nuceni koupit si nový.  

• Vybrané servisy – rovněž odebírají spotřebiče k  recyklaci. V  rám-
ci projektu „Jsem zpět“ www.jsemzpet.cz můžete dokonce pomoci 
dobré věci. Pokud přinesete starší, ale stále plně funkční elektrospo-
třebič, a ten projde přísnými zkouškami, můžete ho věnovat některé 
neziskové organizaci, například Fondu ohrožených dětí. 

• Dobrovolní hasiči - se sběrem spotřebičů pomáhá také už více než 
1000 hasičských sborů po celé republice. 

• Města a  obce podle zákona musejí nejméně dvakrát ročně zorga-
nizovat svoz nebezpečného odpadu, do kterého patří i vysloužilá 
elektrozařízení. 

Společnost ELEKTROWIN také organizuje akce, při nichž můžete za 
odevzdaný spotřebič získat dárek – například v podobě slevy na vstup-
ném do ZOO nebo do muzea. Sledujte proto pozorně internetové strán-
ky www.elektrowin.cz a facebookový profi l Recyklace je legrace, kde na-
jdete vždy aktuální informace.

Vážení čtenáři, přispěvovatelé a příznivci zpravodaje Naša dědina, 

pokud máte zájem v příštích číslech zpravodaje zveřejnit svůj inzerát komerčního charakteru, nabízíme Vám možnost zaplacení reklamní 
plochy. Získané prostředky budou využity výhradně na úhradu nákladů spojených s vydáváním našeho zpravodaje a na podporu kultur-
ních akcí v naší obci. Nabídku spolupráce dohodnete na kontaktech redakce: telefon 519354103, e-mail: lipova@hlohovec.cz.

Ceník inzerce ve zpravodaji Naša dědina:

celá strana (½, ¼, 1/8, 1/16 strany)  stojí 6 000 Kč (3 000, 1 500, 1 000, 500 Kč)
logo: na straně obalu (ostatní strany)  stojí 1 000 Kč (500 Kč)
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Fotogalerie kulturních a jiných akcí

X. Vinobraní Foto T. Jankovičová. X. Vinobraní. Foto T. Jankovičová.

Noví prvňáčci se svojí paní učitelkou K. Jankovičovou. Foto archiv ZŠ. Podzim ve školce. Foto: Archiv MŠ.

Hody 2016, hodovní průvod. Foto V. Vaňkát. Hody 2016, setkání u stárka Josefa Beneše. Foto V. Vaňkát.


